
Зимни спортове  
в Синдзян

Преди дни завършиха 
важните форуми на ОСНП 
– законодателният орган на 
огромен Китай, и на КНПКС – 
мащабната социо-политическа 
формация, известни още като 
„двете сесии“. Убедително 
доказателство за тяхното 
значение бе фактът, че на тях 
присъстваха и взеха активно 
участие председателят Си 
Дзинпин и ред друг видни 
ръководни дейци на партията и 
на правителството.

Както изтъкват китайските 
медии, резултатите от петата 
сесия на ОСНП демонстрираха 
забележителните постижения 
на ККП и на държавата в 
продължаващото успешно 
изграждане на социализма 
с китайски характеристики, 
„напредъка в модернизацията 
на системата и способностите 
за управление на държавата, 
които допълнително вдъхновяват 
китайския народ да постига по-
големи успехи под ръководството 
на ЦК на ККП начело със 
Си Дзинпин“, както изтъкна в 
коментара си Радио Китай.

От друга страна, на 
поредният мартенски форум 
на Националния комитет на 
Китайския народен политически 
консултативен съвет (НК на 
КНПКС) генералният секретар 
на ЦК на ККП Си Дзинпин и 
други партийни и държавни 
ръководители се срещнаха 
с членовете на Националния 
комитет от различни сфери и 
обсъдиха с тях важни въпроси от 
национален интерес. Членовете 
на НК на КНПКС дискутираха 
доклада на правителството, 
доклада за работата на 
Постоянния комитет на КНПКС 
и други важни въпроси. Сесията 
се превърна в една внушителна 
социо-политическа среща – 
синоним на демокрацията, 
прагматичността и единението на 
съвременен Китай.

Двете мартенски сесии 
убедително показват насоките 
на развитие на Китай – напред и 
нагоре!

Петър ГЕРАСИМОВ

Две посоки – 
напред и нагоре
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Заслугите на Си Дзинпин 
за китайското развитие са 
исторически и безспорни
I стр. 7

2Тържествена
церемония по  
закриване  
на Параолимпийските 
игри Пекин 2022
На церемонията, която се 
проведе на Националния стадион, 
присъстваха председателят Си 
Дзинпин, както и редица видни 
партийни и държавни дейци.

Обсъждане на ситуацията 
в Украйна, отношенията 
със САЩ и превенцията  
на пандемията
На пресконференция в края на 
петата сесия на 13-тото ОСНП 
китайският премиер Ли Къцян  
заяви, че Китай е загрижен за 
украинската криза и се надява 
мирът скоро да се възстанови. 
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Китайският  
филмов пазар
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Участнички в 
традиционния фестивал  
на цветята Ханфу, 
провинция Хунан
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Международен център 
за търговия с антики и 
изящно изкуство

аскоро Шанхай 
обяви официал-
ното създаване на 
нов Междунаро-
ден център за тър-
говия с антики и 

изящно изкуство в града. 
Представител на управле-

нието по култура и туризъм 
каза, че от тази година Ки-
тайското международно из-
ложение за търговия с кул-
турни реликви и произведе-
ния на изкуството ще се про-
веде през октомври в Музея 

на изкуството в Пудун. 
През 2021 г. на четвърто-

то изложение CIIE участни-
ците можеха да представят 
до пет културни реликви без 
да заплащат данъци. 

Изложението включва-
ше за първи път 178 антични 
предмети на обща стойност 
2,3 милиарда юана (362,47 
млн. долара) от 11 държави 
и региона. 41 предмета на 
стойност 760 млн. юана бя-
ха продадени в рамките на 
мероприятието.

Н

новини

Си Дзинпин на церемонията по закриване  

иналата неделя, със зре-
лищен и красив спекта-
къл завършиха зимни-
те Параолимпийски иг-
ри в Пекин през 2022 г. 
На тържествената це-

ремония по закриването, която се 
проведе на Националния стадион 
„Гнездото“ присъстваха председа-
телят Си Дзинпин, както и редица 
видни партийни и държавни дейци: 
Ли Къцян, Ли Джаншу, Уан Янг, 
Уан Хунинг, Джао Леджи и Уан Ки-
шан. На официалната трибуна бе 
и президентът на Международния 

параолимпийски комитет Андрю 
Парсънс. 

Повече от 200 актьори с увре-
ден слух разказаха с жестомимичен 
език за семейството, приятелство-
то, любовта, междучовешките от-
ношения и надеждите. Домакинът 
на следващата зимна параолимпи-
ада, Италия, се представи с крат-
кото видео We Are Light. 

Завърши още една блестяща 
страница от историята на светов-
ния спорт – важен жалон по пътя 
към едно споделено бъдеще на чо-
вечеството.

М

Китай – ЦИЕ: Висококачествено сътрудничество
рез изминали-
те десет годи-
ни от началото 
на механизма за 
сътрудничество 
между Китай и 

страните от Централна и 
Източна Европа, търго-
вията между тях нараства 
стабилно. 

Последните данни от 
Главното управление на 
митниците показват, че 
през 2021 г. общият обем 
на търговията между две-
те страни е бил 124,02 
милиарда долара, кое-
то формира е увеличение  

П

от 29,7% на годишна база.
Хуан Пин, член на НК 

на КНПКС и изследовател 

от Китайската академия 
за социални науки, каза 
в интервю за Китайската 

КМГ стартира медийното 
мероприятие „Разчупване  
на леда в новата ера“

реди дни се 
навършиха 50 
години от ус-
тановяването 
на дипломати-
чески отноше-

ния на ниво посланици 
между Китай и Обедине-
ното кралство. 

По този повод бе-
ше даден старт на инте-
рактивна мултимедийна 
програма, инициирана и 
ръководена от Китайска-
та медийна група – „50 
години • Ново отплава-
не: Разчупване на леда в 
новата ера“. 

Шън Хайсюн, дирек-
тор и главен редактор на 
Китайската медийна гру-
па, Джън Дзъгуан, посла-
ник на Народна републи-
ка Китай в Обединеното 
кралство, и много други 
присъстваха на онлайн 
церемонията по откри-
ването на мултимедий-
на програма. 

П

медийна група, че товар-
ните влакове Китай-Евро-
па се превърнаха в част от 
инициативата „Един по-
яс, един път“, което е от 
голямо значение за свива-
не на търговския дисба-
ланс между споменатите  
страни.

Относно причините за 
търговския дисбаланс, Ху-
ан Пин посочи, че Китай 
е голяма страна с населе-
ние от 1,4 милиарда души, 
а икономическият обем на 
страните от Централна и 
Източна европа е много 
по-малък. 

Някои от тях са стра-
ни членки на Европий-
ския съюз и изнасяните 
от тях стоки трябва да бъ-
дат маркирани като „износ 
на ЕС“, така че износът на 
отделна държава изглежда 
относително малък. 

От гледна точка на ви-
сококачественото търгов-
ско-икономическо сътруд-
ничество, Китай и ЦИЕ 
трябва да уточнят свои-
те нужди и да уеднаквя-
ват съответните стандар-
ти, с цел улесняване на 
двустранната търговия, до-
бави той.

на Параолимпийските 
игри Пекин 2022

В речта си Шън Хай-
сюн подчерта, че целта 
на мероприятието е да 
припомни тези хора от 
миналото, които са да-
ли принос за развитие-
то на отношенията меж-
ду Китай и Обединеното 
кралство. 

Китайската медийна 
група ще изиграе ролята 
си на мост и връзка, ще за- 

стане в новата истори-
ческа отправна точка на 
отношенията между Ки-
тай и Великобритания, 
ще приеме „разчупва-
нето на леда“ на двете 
страни като източник на 
сила и ще допринесе за 
„Златната ера“ на трай-
ни, отворени и печели-
вши отношения между 
двете страни.
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简约、安全、精彩的冬奥会、冬
残奥会，北京携手张家口，奉献了
令世人赞叹的奥运盛会。

三个赛区、两座城市、一个标
准、同样精彩，努力交出冬奥筹
办和经济社会发展两份优异答
卷——北京冬奥会、冬残奥会为
奥林匹克运动、残奥运动普及发
展贡献新智慧、提供新方案、树
立新标杆。

盛会圆满落幕，奥林匹克之火
却仍然在14亿中国人民心中，也
在全世界向往团结、平等、友爱的
人们心中燃烧。京张大地与奥林
匹克精神的情缘将长久延续。

冰雪运动更火热
北京冬残奥会主火炬在“鸟巢”

缓缓熄灭，100多公里外，延庆
国家高山滑雪中心依然灯火通
明——完成赛事保障的工作人员
立即投入赛后开园筹备。“五一”
前后，“雪飞燕”将开门迎客。

“雪花”的故事在温暖中永恒，
冬奥遗产继续“发光发热”。

延庆和张家口赛区依托雪上
场馆打造“全季、全时、全域”的

冰雪娱乐中心、山地度假区和避
暑旅游胜地；首钢园赛后将以“北
京冬季奥林匹克公园”的身份陪
伴北京市民，使“双奥之城”北京
拥有“双奥公园”……北京冬奥组
委新闻发言人严家蓉表示，北京
冬奥会和冬残奥会各场馆正紧
张筹备开放，服务大众蓝图清晰
可见。

在本届冬奥会、冬残奥会上，
中国代表团金牌数、奖牌数均创
造历史新高，中国冰雪事业发展
站上新高点。武大靖、苏翊鸣、
武中伟、张梦秋等运动员奋勇
摘金的“名场面”深入人心，赛后
全民健身热潮即将到来。截至
2021年10月，全国冰雪运动参与
人数达到3.46亿。国际奥委会主
席巴赫表示，中国已成为冰雪运
动大国。

冬奥盛会闭幕后，北京、黑龙
江、湖北、新疆等多地滑雪场加
紧提质改造。中国旅游研究院发
布研究显示，预计到2025年，中
国冰雪休闲旅游人数将超过5亿
人次，收入将超过1.1万亿元。

京张大地的奥运回响

北京：坚持首善标准 做好出席党的二十
大代表人选资格联审工作

为做好北京市出席党
的二十大代表人选审查
工作，切实把好人选政治
关、廉洁关、身份关，北京
坚持首善标准，实施关口
前移，完善联审机制，从
严审核把关，确保代表人
选先进性和纯洁性。

北京市委组织部有关
负责同志介绍，北京市二
十大代表推荐提名全程
实施“两次审查”，研究提
出了不得作为代表人选
的“8种负面情形”，运用
联合审查机制，逐级遴选
择优，确保代表先进性和
广泛性。

首先，由推荐单位牵
头，组织纪检、公安等部
门对推荐人选进行初步审
查并出具结论性意见，坚
决避免“带病推荐”。

朝阳区建立“1+11+8”
的联审机制，区委牵头组
织区纪委监委等11家联
审单位各司其职，有针对
性听取市场监管、税务等
8个行业部门意见。朝阳
区委组织部组织三科吴
双娜介绍，各审查单位选
派党性强、公道正派、经
验丰富、作风过硬的同志
具体负责审查工作，并对
工作人员进行业务培训和
保密教育。“整体上形成面
宽、网密、高效的资格联
审机制，从而确保推荐人
选的先进性、纯洁性。”吴
双娜说。

“要求基层单位推荐人

中国空间站将支持大规
模科学研究

新华社北京3月16日
电（记者喻菲、刘艺炜）
在空间站养鱼、种菜，打
造太空中最精准的时钟，
研制独特的新型材料，
寻找新的物理规律，探
索人类如何在太空长期
生存……随着中国空间
站在今年建成，一大批前
沿科学实验将陆续在“天
宫”开展。

中国空间站 科 学 研
究项目的主要规划和组
织单位——中科院空间
应用工程与技术中心近
日介绍，中国空间站的“
问天”和“梦天”实验舱
计划于2022年升空，目
前实验舱内的科学实验
设施研制进展顺利，将
按期发射入轨，支持开
展大规模、多学科科学
研究。

中国载人航天工程空
间应用系统总指挥、中科

院空间应用工程与技术
中心主任、国际宇航科学
院院士高铭介绍，中国空
间站在空间生命科学与
人体研究、微重力物理
科学、空间天文与地球
科学、空间新技术与应
用等4个重要领域进行了
长期、系统的规划，研制
了一大批科学研究设施，
支持在轨开展1000余项
研究项目。

中科院空间应用工程
与技术中心应用发展中
心主任张伟说，去年发射
的“天和”核心舱中安装了
无容器材料科学实验柜
和高微重力实验柜，目前
已开展了测试试验。今年
将升空的“问天”“梦天”实
验舱中的实验柜以及舱
外的暴露实验平台，能够
支持空间生命、流体、空
间材料、基础物理、燃烧
等方向的科学实验研究

选的同时，在基层单位就
要做好资格联审。到区级
层面，针对社区（村）、机
关、非公企业等不同渠道
的推荐人选，区委分别制
定有针对性联审方案，力
求客观、全面研判，确保
推荐人选各方面资格过
硬。”顺义区委组织部部
务委员、组织三科科长朱
笋表示。

在北京市级层面，北
京市委确定考察对象前，
由市委组织部牵头，市纪
委、市委政法委等24家市
级单位共同参与，对所有
推荐人选开展联合审查，
防止代表人选“带病当选”
。在总结运用2021年全市
区和乡镇换届代表人选
联合审查工作经验基础
上，北京市根据部分联审

单位机构改革和工作实
际，新增市金融监管局、
市政务服务局等7家联审
单位，进一步扩大联审单
位范围；调整部分审查内
容归口单位，增加“接诉即
办”工作排名等审查内容，
做到审查内容与时俱进、
综合全面，确保推荐人选
各方面资格过硬。同时，
研发代表联审和信息管理
系统，实现联审工作“自动
分类、一键派单、内容可
溯、信息共享”，切实提升
联审工作效能。

据了解，北京市各级党
组织逐级动员、周密部
署、精心组织，广大党员
严肃认真，积极参与、踊
跃推荐，截至2月14日，全
市推荐提名工作已全部顺
利完成。
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Ръст в продажбите 
на автомобили с нови 
енергийни източници

родажбите на 
автомобили, за- 
движвани с но-
ви енергий-
ни източници 
(NEV), в Китай 

през февруари са се уве-
личили, което съдейства 
за придвижването на зе-
ления преход на автомо-
билния пазар в страната.

Миналия месец общо 
продадените NEV авто-
мобили в Китай са били  
272 000, което представля-
ва ръст от 180,5% на го-
дишна база. 

Китайските производи-
тели на автомобили се рад-
ват на добри продажби на 
едро, като пет от тях са 

пласирали партиди от над 
10 000 бройки. Така напри-
мер, през миналия месец 
водещата компания BYD 
е продала 87 473 автомо-
била, а Тесла Китай 56 515, 
показват данни на местна-
та автомобилна асоциация.

Дялът на пазара за NEV 
автомобили се е равнявал 
на 21,8% през миналия ме-
сец, с 9,6% ръст спрямо съ-
щия период на миналата 
година.

Китайският износ на 
автомобили с нови енер-
гийни източници също ос-
тава силен. Компания Те-
сла Китай е изнесла общо 
33 315 автомобила миналия 
месец, а SAIC Motor 4325.

П

Обсъждане на ситуацията в Украйна, 
отношенията със САЩ и превенцията на COVID-19

а пресконферен-
ция в края на 
петата сесия на 
13-тото ОСНП 
китайският пре-
миер Ли Къцян 

заяви, че Китай е дълбо-
ко загрижен за украинска-
та криза и искрено се на-
дява мирът там да се въз-
станови в най-скоро време. 
Двустранните отношения 
на Китай с други държави, 
базирани на независимата 
и мирна външна политика, 
не са насочени към трета 
страна. Китай ще продъл-
жи да задълбочава отно-
шенията на сътрудничест-
во с всички страни въз ос-
нова на взаимното уваже-
ние и съвместната изгода 
и да допринася за светов-
ната стабилност.

Относно ситуацията в 
Украйна, Китай е на мне-
ние, че суверенитетът и 
териториалната цялост на 
всички държави трябва да 
се зачитат, целите и прин-
ципите на Устава на ООН 
да се спазват, както и за-
коните за сигурността на 
всички страни да се взе-
мат сериозно. Въз осно-
ва на това Китай прави 
своя собствена преценка 

Н
САЩ в създаването въз-
можности за сътрудничест-
во с дългосрочни ползи.

Изработването на мак- 
рополитиката е на базата 
на реалностите в страна-
та. Стабилността на висо-
ко ниво е именно разви-
тие, заяви китайският пре-
миер Ли Къцян на прес-
конференцията след при-
ключването на петата се-
сия на 13-тото ОСНП на 
11 март.

„На фона на сложна-
та ситуация през 2020 г. 
ние не извършихме пре-
комерно печатане на пари 
във финансовата си поли-
тика. От миналата годи-
на до февруари тази годи-
на при високото ниво на 
инфлацията в много стра-
ни индексът по потреби-
телските цени в страната 
се е увеличил по-малко от 
1%. Това се дължи на на-
шата рационална макро-
политика“.

„Преди 50 години Ки-
тай и Съединените щати 
разчупиха леда и тръгна-
ха по пътя за нормализи-
ране на отношенията. Тъй 
като двете страни вече са 
отворили вратите си ед-
на за друга, то не трябва 

да ги затварят отново, ка-
мо ли да се отделят“, из-
тъкна на пресконференция 
китайският премиер Ли  
Къцян.

Ли Къцян посочи, че 
през мандата му между-
народната ситуация се е ус-
ложнила и променила дос-
та, противоречията и труд-
ностите за страната растат. 
Най-голямото предизви-
кателство е силният удар, 
който пандемията нанесе 
на икономиката. 

Ли Къцян заяви, че са 
положени максимални 
усилия за справянето с нея. 
Той припомни първата си 
пресконференция, когато 
ясно посочи, че ще се по-
ложат усилия за развива-
не на икономиката, подо-
бряване на живота на хо-
рата и насърчаване на об-
ществената справедливост, 
което е основната задача 
на правителството. Ли Къ-
цян добави, че тази година 
е последната през манда-
та му и китайското прави-
телство отново е изправено 
пред сложна ситуация. Той 
и колегите му ще изпъл-
няват своите задължения 
съвестно и спазват обеща-
нията с реални действия.

на ситуацията и е готов 
да работи градивно с меж-
дународната общност за 
възстановяване на мира в 
страната.

Ли Къцян каза, че Ки-
тай и Съединените щати 
имат големи различия в 
социалните системи, ис-
торията и културата и ета-
пите на развитие, които са 
неизбежни. Сътрудничест-
вото обаче трябва да бъде 
основното течение. Дори 
ако има пазарна конкурен-
ция между Китай и Съе-
динените щати в икономи-
ческо-търговската област, 

това трябва да бъде здра-
вословна и честна конку-
ренция. Миналата година 
обемът на търговията над-
хвърли 750 милиарда щат-
ски долара, което е увели-
чение от близо 30% спря-
мо предходната. 

Това показва, че сътруд-
ничеството между Китай 
и САЩ има голям потен-
циал. Ако САЩ облекчат 
ограниченията за износ 
към Китай, двустранна-
та търговия ще се разрас-
не още повече, което е от 
полза за всички. Китай е 
готов да работи заедно със 

Демокрацията не може да бъде 
най-добра, а само по-добра

Е
жегодните сесии 
на Националния 
комитет на Ки-
тайския наро-
ден политиче-
ски консултати-

вен съвет (НК на КНПКС)  
и на Общокитайското съ-
брание на народните пред-
ставители (ОСНП) са ва-
жен прозорец, през който 
външният свят може да на-
блюдава качеството на ки-
тайската демокрация. 

Тази година близо 5000 
народни представители на 
ОСНП и членове на НК 
на КНПКС се събраха в 
Пекин, за да дискутират 
въпроси, които вълнуват 
хората от страната, демон-
стрирайки демократичната 
практика на Китай и прин-
ципа за демокрация в це-
лия процес.

Дали една страна е де-
мократична или не зави-
си от това, дали народът е 
неин господар, защото са-
мо той има право да оце-
ни своята демократична 
система. 

Според януарския до-
клад „Барометър на дове-
рието“ на консултантската 
компания „Еделман“, 91% 
от китайците имат доверие 
в правителството, с което 
страната се класира отново  

на първо място в света по 
този показател, при то-
ва този показател достига 
най-високото си ниво за по-
следните 10 години. 

Това е реалното отраже-
ние на силната жизненост 
на китайската демокрация.

Практиката доказва, че 
социалистическата демо-
крация с китайска специ-
фика, отчитаща национал-
ните особености и основа-
на на историята и култура-
та, може да разреши про-
блемите, пред които се из-
правят страната и обще-
ството. 

Тя е всеобхватна, реал- 
на и ефективна, ползва се 

с подкрепата на хората и 
кара мнозина по света да 
видят, че западната изби-
рателна система, основава-
ща се на многопартийност 
и участието на всеки в из-
борния процес, не е един-
ственият модел на демо-
крация. 

Демокрацията не може 
да бъде най-добра, а само 
по-добра. 

Затова пътят пред ки-
тайската демокрация с вре-
мето ще става още по-ши-
рок и ще носи повече ползи 
на всички хората, давайки 
в същото време за полити-
ческия напредък и култура 
на човечеството.
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Успехите на Китай направиха пътя му в 
икономиката и политиката привлекателен 

И
кономическият 
и политически 
успех на Китай 
направи пътя му 
привлекателен в 
очите на светов-

ната общност. Това заяви в 
интервю за Синхуа предсе-
дателят на Експертния съ-
вет на Руско-китайския ко-
митет за приятелство, мир 
и развитие Юрий Тавров-
ски. „Иновациите в ико-
номиката, вътрешната и 
външната политика укре-
пиха Китай и направиха 
пътя му привлекателен в 
очите на световната общ-
ност“, изтъкна той.

С възраждането на Ки-
тай чужденците проявяват 
нарастващ интерес към ци-
вилизацията на Поднебес-
ната империя в различни-
те й проявления. По време 
на големите политически 
събития, каквито са „две-
те сесии“, светът очаква-
ше с нетърпение новини 
от Пекин, каза експертът. 

Юрий Тавровски при-
помни, че сесията на 
ОСНП през март 2021 г. 
прие обобщение на 14-ия 
петгодишен план и дълго-
срочните цели до 2035 г. 
Оттогава, според него, са 
се случили събития с ис-
торически мащаби. Цялата 

страна отбеляза 100-годиш-
нината на Китайската ко-
мунистическа партия, коя-
то поведе страната по пътя 
на единството и социалис-
тическото развитие, оси-
гури просперитета на на-
цията чрез политиката на 
„социализъм с китайски 
характеристики“ и дове-
де до голямо възраждане 
от представяне на дълго-
срочния план „Китайска 
мечта“.

Тавровски посочи, че 
през това време мечтите 
са се превърнали в реал-
ност, постигната е първа-
та „столетна цел“ – изко-
ренена е абсолютната бед-
ност и е изградено обще-
ство „сяокан“ (среден прос-
перитет).

Руският синолог смя-
та, че през изминалата го-
дина са получени резулта-
ти от развитието, които ни 
позволяват да гледаме оп-
тимистично на одобрените 
стратегически цели до 2035 
и 2049 г. „Тези цели пред-
полагат, че до 2035 г. БВП 
на страната и БВП на гла-
ва от населението в реал-
но изражение трябва да се 
удвоят. В резултат на това 
Китай ще се превърне в 
страна със „средно разви-
тите“ с номинален БВП на 

глава от населението в ди-
апазона от 20 000 до 30 000 
долара“, добави той.

Според експерта, пред-
вид продължаващата кон-
фронтация със САЩ прид-
вижването напред едва ли 
ще бъде лесно. 

При такива условия 
става очевидна навремен-
ността на разработването 
и прилагането на страте-
гията „двойно обращение”. 
„Разчитането на вътрешни 
източници на растеж, сти-
мулиране на вътрешното 
търсене укрепва устойчи-
востта на Китай в случай 
на влошаване на санкциите 
и търговски войни“, обяс-
ни Тавровски.

В същото време призна-
ването на основната роля 
на търговията и междуна-
родното сътрудничество 
подкрепя ориентираните 
към тях крайбрежни про-
винции, насърчава разви-
тието на целия свят и поз-
волява на производители-
те от развиващите се и раз-
витите страни да очакват 
с нетърпение нарастващия 
китайски пазар. Тавровски 
отбеляза, че движението на 
Китай напред, като съще-
временно поддържа стабил-
ността и насърчава високо-
качественото развитие като 

основна посока, се разглеж-
да в Русия като най-ценния 
опит. Според него особено 
интересен и полезен за Ру-
сия е курсът на „двойно об-
ращение“ и икономическо 
развитие чрез стимулира-
не на вътрешното търсене. 

„В лицето на намаля-
ващите чуждестранни ин-
вестиции е необходимо да 
се проучи и използва ки-
тайският опит за ефектив-
ни публични инвестиции в 
инфраструктурата“, добави 
руският синолог и  увери, 
че Русия има 100 причини 
да пожелае успех на „ве-
ликото възраждане на ки-
тайската нация“.

„Разбирайки разликата 
в основните условия на раз-
витие, ние виждаме и сход-
ството на много икономи-
чески и политически мо-
дели, традиционни морал-
ни идеали. Но най-важно-
то е, че живеем в период 
на максимално сближаване 
на националните интереси. 

Ето защо сме особено 
заинтересовани от резул-
татите от 5-тата сесия на 
НСЗ“, подчерта председа-
телят на Експертния съвет 
на Руско-китайския коми-
тет за приятелство, мир и 
развитие Юрий Тавровски.

Юрий Тавровски,
председателят  
на Експертния 
съвет на руско-
китайския 
комитет за 
приятелство,  
мир и развитие:  
„с възраждането 
на китайската 
нация чужденците 
проявяват 
нарастващ 
интерес към 
цивилизацията 
на Поднебесната 
империя в 
различните й 
проявления.“

Време е Европа сама да решава проблемите си и 
да стане самостоятелна сила 

К
амарата на пред-
ставителите в 
Конгреса на 
САЩ прие пре-
ди дни закон, за-
браняващ вноса 

на нефт, природен газ и въ-
глеводороди от Русия. То-
ва е най-сериозната санк-
ция на Вашингтон срещу 
Русия. Наред с проявите на 
редица отрицателни после-
дици от злоупотребата със 
санкции, Европа обаче от-
кри, че самият континент 
се е превърнал в главна-
та жертва, коментира Ра-
дио Китай за чужбина. За-
щото Русия е най-големият 

износител на енергия за Ев-
ропа и 45% от природния 
газ в ЕС идва именно от-
там. Германският канцлер 
Олаф Шолц предупреди, че 
не трябва да се включат ру-
ският нефт и природен газ в 
списъка на санкциите, ина-
че това ще заплаши енер-
гийната сигурност на Евро-
па. А френският президент 
Еманюел Макрон посочи, 
че САЩ не разчитат на ру-
ския нефт и природен газ, 
но те са нужни на Европа.

Не само енергия, и пре-
доставянето на зърнени хра-
ни за Европа е изправено 
същото през изпитания. Но 

по-сериозният въпрос е си-
гурността. Безопасността на 
Европа ще се осигури само 
ако се стабилизира ситуа-
цията в Украйна. Инициа-
торът на украинската кри-
за – САЩ се намират на 
хиляди километри и няма 
да усетят влиянието на се-
гашната ситуация, а Европа 
ще бъде използвана за реа-
лизиране на нови печалби, 
като същевременно свиват 
пространството около Ру-
сия и контролират Европа. 

В момента Европа е из-
правена пред най-голяма-
та криза след Втората све-
товна война. За щастие 

континентът е осъзнал, че 
следването на САЩ не от-
говоря на собствените му 
интереси. В речта си на 8-и 
т. м. френският президент 
Макрон подчерта, че Русия 
трябва да бъде зачитана, за-
щото, ако страната не ста-
не част от мирната струк-
тура на Стария континент, 
то там е невъзможен дъл-
госрочен мир. 

Време е Европа да из-
лезе от „американския ка-
пан“ и да стане самостоя-
телна сила на международ-
ната сцена.

Германският 
канцлер олаф Шолц 
предупреди, да не се 
включват руският 
нефт и природен 
газ в списъка на 
санкциите срещу 
русия. 

МВФ може би ще понижи прогнозата за 
тазгодишния икономически ръст на света

Н
а проведена-
та наскоро он-
лайн прескон-
ференция глав-
ният изпълни-
телен директор 

на Международен валу-
тен фонд Кристалина Ге-
оргиева заяви, че заради  

настъпилата украинска 
криза вероятно фондът ще 
понижи прогнозата за таз-
годишния ръст на светов-
ната икономика.

Влиянието на криза-
та върху глобалната ико-
номика главно ще бъде в 
цените на големите стоки, 

реалната икономика, фи-
нансовата среда и бизнес 
доверието, каза тя. Тя по-
сочи, че азиатските иконо-
мики може би ще постра-
дат от вдигането на цена-
та на енергийните ресурси, 
но Китай има по-голямо 
пространство да въвежда 

мерки за смекчаване на 
външните негативни вли-
яния. По думите й, про-
гнозната цел за ръста на 
БВП на Китай от 5,5% за 
тази година и запазването 
му ще бъде от полза не са-
мо за самата страна, но и 
за останалия свят.
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Пекин: Биологичните изследвания на САЩ 
подлежат на многостранна проверка

Извличането на проби от 
Марс е планирано до 2030 г.

апоследък аме-
риканските би-
олаборатории в 
Украйна привли-
чат вниманието 
на света. В тях се 

съхраняват голямо количе-
ство опасни вируси. По вре-
ме на военни операции Ру-
сия също откри, че САЩ 
използват тези съоръже-
ния за биологични проуч-
вания за военни цели, ка-
за говорителят на Външно-
то министерство на Китай 
Джао Лидзиен на редовната 
си пресконференция, цити-
ран от радио Китай.  Пуб-
ликуваните от самите САЩ 
данни показват, че те разпо-
лагат с 26 биолаборатории 
в Украйна и американското 
Министерство на отбрана-
та има абсолютен контрол 
над тях. Всички изследова-
телски дейности в тях се ръ-
ководят от САЩ и без тяхно 
разрешение не може да бъ-
де разсекретявана никаква 
информация, каза говорите-
лят.  Той подчерта, че свър-
заните с биологични проуч-
вания дейности на САЩ в 
Украйна са само върхът на 
айсберга. Страната прите-
жава и контролира 336 би-
олаборатории в 30 държа-
ви, като на своя територия 
също извършва такива из-
следвания. „Каква е истин-
ската цел на САЩ? Какво 
точно правят те в тези ла-
боратории?“, попита Джао 
Лидзиен.

„При военните действия 
в Украйна Русия откри во-
енно-биологична програ-
ма, извършена в Украйна, 
финансирана от САЩ“, за-
яви представител на Ми-
нистерството на отбрана-
та на Русия неотдавна. В 
края на февруари американ-
ското посолство в Украйна 

Н

итай планира до 2030 г.  
да извлече проби от 
Марс, съобщи Радио 
Китай за чужбина, по-
зовавайки са на главния 
дизайнер на китайска-

та програма за изследване на Лу-
ната и член на НК на КНПКС  
У Уейжън.

Дизайнерът е съобщил, че Ки-
тай има планове за изследвания 
на границите на Слънчевата систе-
ма. Мисията за извличане на про-
би от Марс ще бъде по-трудна от 
тази на Луната и първото нещо, 
което трябва да се направи, е да се 
разработи ракета-носител с по-го-
ляма тяга. 

„Слънцето се намира на око-
ло 150 млн. км от Земята, което 
е една астрономическа единица. 
Нашите планове са да достигнем 

„двойни 100“ през 2049 г., т. е. да 
завършим 100 астрономически 
единици, или 15 млрд. км пъту-
ване в дълбокия Космос за сто-
годишнината от основаването на 
Китайската народна република“, 
каза У Уейжън.

Китай разкри своята пътна кар-
та за планираните си пилотирани 
мисии за изследване на Марс през 
юни 2021 г. Тя включва три стъп-
ки – фаза за подготовката на тех-
нологиите, пилотирана мисия до 
Марс и формирането на товарен 
екипаж Земя-Марс.

Междувременно бе съобщено, 
че събраните данни от марсохода 
„Джужун“ предполагат, че тере-
нът, който той е изминал, е бил 
обект на продължителни атмос-
ферни влияния в миналото, като 
вятър и вода, съобщи New Scientist.

К
„Джужун“ се приземи в рав-

нината Утопия в северното полу-
кълбо на Марс през месец май 
миналата година. Той събра про-
би от почва и прах, засне изобра-
жения като част от проучвания-
та на геоложката структура и със-
тав на повърхността на Червена-
та планета.

В резултатите от своето про-
учване учените посочват, че мно-
го от скалите са покрити с линии 

и бразди от едната страна, което 
е знак за преживяна силна ветро-
ва ерозия. Текстурата на някои от 
скалите е люспеста, което обикно-
вено е резултат от въздействието 
на вода. Скалите от мястото, къ-
дето се приземи китайският мар-
соход, не изглеждат като базалто-
ва лава, а предполагат по-сложна 
геоложка еволюция, предполага 
британският учен Джон Бриджис 
от Лестърския университет.

на САЩ срещу създаване-
то на многостранен меха-
низъм за инспекции и да-
ли той е в съответствие с 
Конвенцията за химически-
те оръжия. „Въпреки че са 
подписали Конвенцията за 
химически оръжия, САЩ 
остават единствената стра-
на в света, която все още 
притежава химически оръ-
жия. Два пъти са надхвър-
лили срока за унищожава-
не на всичките си запаси от 
химически оръжия, въпре-
ки многократните искания 
от международната общ-
ност“, напомни Джао. Той 
добави, че споменатите от 
него данни за биовоенните 
дейности на САЩ идват от 
самите САЩ. Говорителят 
подчерта, че Китай твърдо 
се противопоставя на вся-
ка страна, която разработ-
ва, притежава или използва 
биологични или химически 
оръжия. Той призова САЩ 
да направят „пълно разяс-
нение относно своите био-
логични военни дейности у 
дома и в чужбина, като съ-
щевременно „призова Ва-
шингтон да приеме много-
странни инспекции“, както 
и да завърши елиминиране-
то на запасите си от хими-
ческо оръжие.

Според китайската Асо-
циацията за контрол на оръ-
жията и разоръжаване като 
част от своите договорни за-
дължения към Конвенция-
та за химическите оръжия 
САЩ трябва да приключат 
унищожаването на всички-
те си декларирани запаси от 
химически оръжия до сеп-
тември 2023 г., а към май 
2021 г. те все още не са уни-
щожили дори част от свои-
те Складове за химически 
оръжия от категория 1, на-
помня „Глобъл таймс“.

спешно изтри от сайта си 
документ за американска 
биологична лаборатория. 
Тази операция е съмнител-
на. От какво се страхуват 
САЩ? Съгласно публикува-
ни от САЩ данни те разпо-
лагат с 26 биологични лабо-
ратории в Украйна, контро-
лирани от тяхното Минис-
терство на отбраната. Об-
ществеността няма достъп 
до информация за лаборато-
риите без разрешението на 
САЩ. Русия разкри, че след 
избухването на руско-укра-
инските военни сблъсъци 
Министерството на здра-
веопазването на Украйна 
е изискало всички лабора-
тории спешно да унищожат 
всички опасни патогени, за 
да прикрие следите от фи-
нансирането на Пентагона.

С ескалацията на кон-
фликта в Украйна сделки-
те на САЩ с чуждестран-
ни биологични лаборато-
рии не могат да бъдат при-
кривани занапред, отбеляз-
ва Радио Китай за чужби-
на. Българската журналист-
ка Диляна Гайтанджиева 
счита, че с премахнатата 

информация международ-
ната общност може да се 
запознае със ситуацията с 
биологичните лаборатории, 
създадени от Пентагона в 
Украйна. Според съобще-
нията, в тези лаборатории 
са се разработвали множе-
ство опасни вируси. Пре-
махването на съответните 
документи от САЩ има за 
цел те да не попаднат в ръ-
цете на Русия, и нещо пове-
че, да избегнат носенето на 
отговорност за тези опасни 
лаборатории, се казва в ре-
портаж на медии.

Медии разкриха, че от 
дълги години в 30 страни 
по света САЩ контроли-
рат 336 биологични лабо-
ратории. Може би няма да 
е изненадващо, ако се от-
крие връзка между създа-
дените от САЩ биологич-
ни лаборатории в чужби-
на и избухването на редки 
инфекциозни заболявания 
в тези райони.

Международната общ-
ност изрази сериозна загри-
женост относно съобщени-
ята за биовоенните дейнос-
ти на САЩ. Във Вашингтон 

отхвърлят това като „фал-
шиви новини“ и по то-
зи начин показват безот-
говорно отношение, заяви 
представител на китайско-
то външно министерство, 
когато беше помолен да 
коментира отричането на 
САЩ, че оперират лабора-
тории за биологична война 
в Украйна. Това отбелязва 
в информацията си по този 
проблем излизащото на ан-
глийски език китайско изда-
ние „Глобъл таймс“. Меж-
дународната общност няма 
представа какво са правили  
САЩ в своята лаборатория 
Форт Детрик и в още 336-те 
биолаборатории, които раз-
полагат в чужбина, посочи 
говорителят на китайско-
то външно министерство 
Джао Лидзиан.

„Апелираме към всички 
страни да гарантират безо-
пасността на биологични-
те лаборатории в Украйна 
в името на хората в Украй-
на и в околните региони“, 
каза Джао. 

Говорителят Джао съ-
що изрази загриженост от-
носно противопоставянето 
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Заслугите на Си Дзинпин за китайското 
развитие са исторически и безспорни

проф. Захари ЗаХариев,  
председател на 
Българската национална 
асоциация  
„един пояс, един път” 

Р
азговор за КМГ с 
проф. Захари За-
хариев – предсе-
дател на Българ-
ската национална 
асоциация „Един 

пояс, един път” по повод 
провеждането в Пекин на 
най-високопредставителни-
те политически събития – 
„двете сесии” и важните ак-
центи от изминалата година, 
която беше паметна с отбе-
лязването на 100-годишни-
ната от създаване на ККП, 
както и с огромните успехи 
в различни области на жи-
вота, постигнати под ръко-
водството на председателя 
Си Дзинпин. 

В тази връзка помолихме 
проф. Захариев да посочи 
някои конкретни примери, 
свързани с действията на 
председателя Си Дзинпин, в 
контекста на изпълнението 
на „китайската мечта”, как-
то и да коментира негови-
те думи, че в бъдеще тряб-
ва да се поддържа постиг-
натата икономическа и об-
ществена стабилност за ус-
пешното провеждане на 20-
ия Конгрес на ККП.

Тези събития са важни са-
ми по себе си, тъй като ста-
ва дума за водещите полити-
чески общонародни форуми 
на КНР. Но те добиват из-
ключителна важност имен-
но в контекста на обстоятел-
ството, че предхождат свик-
ването на 20-ия Конгрес на 
ККП. А този конгрес, свър-
зан с много събития, кои-
то се разиграха през послед-
ните години, ще бъде реша-
ващ не само по отношение 
на задачите и целите, които 
се поставят във връзка с от-
белязването на 100-годиш-
нината от създаването на 
ККП. Той ще окаже изклю-
чително голямо въздействие 
не само върху китайския на-
род, не само върху бъдещето 
на китайската държава, но и 
върху бъдещето на светов-
ното развитие. Тези форуми 
се провеждат в условията на 
нарастваща конфронтация в 
съвременния свят, на сблъ-
сък не само за избор на ци-
вилизационния характер на 

промените, но и в условията 
на сблъсък по отношение на 
геополитическата картина на 
съвременния свят. Свидетели 
сме на нарастващите риско-
ве за световния мир и сигур-
ност, свидетели сме на дейст-
вително „ерозиращи” между-
народната атмосфера усилия 
за налагане на конфронта-
цията като подход за наше-
то бъдещо развитие. Всичко 
това крие и огромни риско-
ве от унищожителна термо-
ядрена война.

В целия този контекст 
ние можем да разберем ви-
соката оценка, която Полит-
бюро на ЦК на ККП даде 
на 25 февруари, от една стра-
на, за свършената работа от 

ККП и на китайските дър-
жавни институции, посветен 
на въпросите за демократи-
зацията и за правата на чо-
века в съвременен Китай.

До голяма степен това 
показва, че китайското ръ-
ководство си дава напълно 
отговорно сметка за това, 
че развитието на икономи-
ката, на базата на пазарни-
те механизми, малко или 
повече води до определени 
моменти, свързани с поли-
тическата основа на Китай, 
като социалистическа дър-
жава, с много ясен истори-
чески и цивилизационен из-
бор. И този избор е не само 
по отношение на собствено-
то им бъдеще, но е свързан 

гледна точка, мисля, че то-
ва, което беше подготвено за 
„двете сесии” и дискусиите 
около тях, до голяма степен 
ще прокара вижданията за 
нови моменти за бъдещето 
на Китайската комунисти-
ческа партия под знака на 
нейния 20-и Конгрес.

Друг важен момент е фа-
ктът, че в центъра на дебата 
по време на „двете сесии” и 
това ще присъства като мно-
го важен елемент и в работа-
та на 20-ия конгрес на ККП, 
е политиката на Китай по 
отношение бъдещето на ис-
торическия цивилизационен 
проект, лансиран от предсе-
дателя Си Дзинпин: „Един 
пояс, един път“. 

правителството, и от друга, 
в персонален план – за голе-
мите заслуги на председате-
ля Си Дзинпин за успешния 
ход на китайското развитие. 

Много важно е да под-
чертаем, че тези успехи се 
разглеждат не толкова в кон-
текста на състоянието на са-
мия Китай, колкото в кон-
текста на китайския поглед 
за цивилизационния избор 
на човечеството през 21 век.

Бих искал да подчер-
тая няколко основни мо-
мента, които са свързани 
с личността на самия Си 
Дзинпин – сегашното със-
тояние на китайската ико-
номика, на китайското об-
щество, за огромните успе-
хи в сферата на науката и 
образованието, както и ця-
лостното развитие на КНР.

За мен основното е пре-
ди всичко развитието на 
идеята за необходимостта 
от непрестанна демократи-
зация на обществено-поли-
тическия живот на Китай, 
за постоянно активно при-
съствие на китайските граж-
дани по отношение на всич-
ки въпроси на национално-
то развитие.

Не случайно преди засе-
данието на Политбюро от 25 
февруари, се проведе един 
изключително важен семи-
нар на ръководството на 

и с виждането на бъдещето 
в съвременния свят.

Много важно е да отбе-
лежим също така, че освен 
набелязването на конкретни 
мерки за преодоляването на 
тези конфликтни точки меж-
ду състоянието на икономи-
ческата база и политическа-
та надстройка на обществото, 
на преден план излиза и въ-
просът по какъв начин дър-
жавата, като защитник на об-
ществените интереси и на де-
мократичните права и сво-
боди на всеки отделен граж-
данин, би могла да гаранти-
ра неговото достойно място 
по отношение на огромните 
икономически възможности 
на големите стопански кон-
гломерати. Това е много ва-
жен не само теоретичен, но 
и практически въпрос, без 
решаването на който не би-
хме могли въобще да гово-
рим за развитие на демокра-
тичните устои на съвремен-
ното общество на 21 век. 

Този фундаментален въ-
прос е от изключително зна-
чение за бъдещето на съвре-
менното общество и извън 
пределите на самия Китай, и 
в частност, разбира се, за бъ-
дещето на европейските де-
мокрации. Виждаме, че то-
зи въпрос стои все по-остро 
и пред съвременното амери-
канско общество, и от тази 

Защото Китай ни най- 
малко не се отказва нито 
от мултикултурализма като 
подход към решаването на 
проблемите между отделни-
те етноси, нации и държави, 
нито от политиката на сти-
мулиране на обективно раз-
виващите се процеси на гло-
бализация в нашия свят. И 
от тук Китай върви към из-
граждането на нова степен 
на доверие между отделните 
страни, фундаментално „ци-
ментирано” чрез един нов 
Кодекс за континентална и 
световна сигурност.

Едновременно с това, 
не може да не отбележим 
приноса на председателя Си 
Дзинпин и по отношение на 
Механизма за сътрудничест-
во между Китай и ЦИЕ. Ки-
тай ни най-малко не се е 
отказал от своя подход по 
отношение значимостта на 
този формат, не само пора-
ди това, че той предхожда-
ше с три години лансира-
нето на проекта „Един по-
яс, един път“, но и поради 
факта, че този подход поз-
волява на Китай да разви-
ва своята активна политика 
във всяка област на общува-
не – както на глобално, така 
и на регионално ниво. Виж-
даме конкретни примери за 
това, както в Югоизточна 
Азия, така и по отношение 

на диалога Китай-Африка, 
на диалога Китай – Латин-
ска Америка и други.

Много важно е да под-
чертаем, че под ръковод-
ството на председателя Си 
Дзинпин, Китайската ко-
мунистическа партия и ки-
тайското ръководство изве-
доха на практика грижата 
за човека като основна за-
дача на китайското разви-
тие. Интересите на отдел-
ния човек, пренесени като 
интереси на най-широките 
слоеве от китайското обще-
ство, са основната идея на 
всички национални и поли-
тически решения, които се 
вземат на най-високо поли-
тическо ниво.

Така, Китай действител-
но съумява да „хвърли мост” 
между формалните аспекти 
на политиката и рационал-
ния подход при решаване-
то на икономическите и со-
циални въпроси в страната. 
И в този контекст, истори-
ческа е заслугата на ККП и 
лично на председателя Си 
Дзинпин. Той изведе въпро-
са за битката с бедността ка-
то първостепенна задача на 
китайското развитие, без ре-
шаването на която не само 
че няма да се гарантира со-
циалният мир в страната, 
но и ще се „изневери” на 
основните принципи на ко-
мунистическата идеология 
и няма да се отвори врата-
та към най-перспективната 
област за развитие на Ки-
тай като икономически ги-
гант и като световна иконо-
мическа сила.

За какво става дума:
Именно под ръковод-

ството на председателя Си 
Дзинпин на преден план 
беше изведен въпросът за 
приоритетното развитие 
по отношение отваряне-
то на вътрешното потреб-
ление като един действи-
телен „отдушник” от всич-
ки проблеми на икономи-
ческото развитие. Така, Ки-
тай, повишавайки благосъс-
тоянието на своя народ, от-
кри огромния потенциал на 
вътрешния пазар, който му 
гарантира социално-иконо-
мическа сигурност, дори под 
натиска на каквито и да би-
ло санкции и опити за на-
меса – имам предвид т. нар 
„търговска война, която се 
разпали и все още се под-
държа предимно в полити-
ката на САЩ спрямо дейст-
вията на КНР.

Има твърде много факти, 
които биха ни позволили 
смело да твърдим, че тези 
две сесии, колкото и типич-
ни за механизмите на упра-
вление на Китай по отно-
шение на диалога, който се 
води в политически план, 
ще бъдат нови и необичай-
ни, именно под знака на 
предстоящия 20-и Конгрес  
на ККП.
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Неустоимият вкус на китайската кухня  
и някои от нейните загадки
Днес китайската кухня би трябвало да е най-близката до 
нас частица от китай. във всеки град има поне по няколко 
китайски ресторанта и ястията им стават редовна 
част от менюто на много семейства. и въпреки това се 
оказва, че китайската кухня все още е мистерия за нас, 
българите. Причините са няколко. 

стествено, като всяка 
азиатска кухня, и ки-
тайската няма почти ни-
що общо с българска-
та кухня. Друга основна 
причина е, че храната, 

приготвена в китайските ресторан-
ти у нас и в Европа, до голяма сте-
пен е привнесена от кантонската 
кухня, а рецептите в най-голяма-
та си част са променяни, така че 
да допаднат на европейския кли-
ент и да оптимизират печалбата. 

Разбира се, интернет е пълен с 
рецепти и със сигурност можем да 
намерим и автентични китайски 
текстове. 

Но те пък от своя страна съдър-
жат много съставки, които няма-
ме подръка, а начинът на пригот-
вяне не ни е познат. Изобщо ки-
тайската кухня дори на едно мно-
го аматьорско ниво се оказва ог-
ромно предизвикателство към те-
зи, които се опитат да я пригот-
вят. Затова днес в помощ на лю-
бителите готвачи а и на просто 
любопитните, ще ви представим 
най-често използваните продукти 
и най-лесните рецепти.

Някои от  
най-използваните продукти

Като за начало нека се запозна-
ем с най-важното, което ще наме-
рим в една китайска кухня. Пър-
вото нещо, и наистина всяка кух-
ня го има, е кутия, разделена на 
три части – във всяка има сол, за-
хар и царевично нишесте, което 
се ползва за маринати, овкусява-
не, сосове и др. Белият пипер е 

E
олио, с което не се готви, а само 
се овкусява ястието. За готвене се 
използва по-често фъстъчено олио. 

Ако влезете в китайски супер-
маркет, веднага ще ви направи впе-
чатления многообразието от раз-
лични сосове. 

На първо място сред тях, раз-
бира се, е соевият сос. В китайска-
та кухня се готви с два вида соев 
сос – обикновен, или светъл, соев 
сос, и тъмен, който е отлежавал 
за по-дълго време. Тъмният соев 
сос е с по-дълбок вкус, но се из-
ползва по-често за цвят. 

Друга най-важна съставка на 
рафта със сосовете е така извест-
ното шаосинско вино, или Ляод-
зиу. Всъщност това са два различ-
ни вида хуангдзиу (на китайски 
„жълто вино“ – вид традиционен 
китайски зърнен алкохол, около  
8 – 20 градуса). Не препоръчвам 
шаосинското вино за пиене, за раз-
лика от българската кухня, в ки-
тайската рецептура виното за го-
твене не е с добри качества за пие-
не, затова пък е неизменна състав-
ка от почти всяка рецепта. След-
ващата важна съставка е оцетът. 

също основна подправка. Китай-
ците не използват толкова чес-
то черен пипер, белият е пред-
почитан.

Отваряме хладилника и виж-
даме най-използваните съставки 
за придаване на аромат на ясти-
ето. Това са зелен лук, чесън и 
джинджифил. Може би няма су-
па и почти не съществува ястие, 
което не съдържа един от тези 
аромати. Като пресният лук се 
използва главно заради неговия 
аромат, обикновено се взима само 
бялата му част. Други ароматни 

съставки са кромид лук, кориан-
дър и китайска листна целина. 
Китайската листна целина има 

малко по-кисел вкус от тази, с 
която готвим в България. Накрая 
не бива да забравяме и сусамовото 

Сред разнообразните подправки има звездовиден анасон, канела, семена от 
копър, карамфил и съчуански лют пипер на зърна, а също и лют пипер, дафинов 
лист,  канела, семена от копър и черен кардамон и много други.

различни видове соев сос и 
шаосинско вино са задължителна част 
от китайската кухня

Чушките са също широко използвани 
при готвенето – те може да са сладки 
– зелени или червени, или люти –
съчуанскатили Чао тиен и много други.
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Зеленчуци стир фрай
тази техника 
може да сготви-
те буквално ка-
къвто и да е зе-
ленчук. Аз чес-
то се уча от един 

кулинарен блог, Chinese 
cooking demystified. Там вед-
нъж бяха подбрали най-чес-
тите вкусови вариации за 
приготвяне на зеленчуци 
– с чесън, с джинджифи-
лов сос или със скариде-
на паста.

Китайците готвят със 
сатър, който е изключи-
телно универсален инстру-
мент. Счукайте чесън със 
сатъра, за да го обелите. 
После го нарежете на сит-
но. Направете същото и с 
малко джинджифил, но не 
прекалено, за да не завла-
дее вкуса на ястието. След 

това в купа разбъркваме 
лъжичка сол, четвърт лъ-
жичка захар, половин лъ-
жичка царевично нишесте 
и щипка мононатриев глу-
тамат по желание, заедно с 
лъжичка вода. Във вряща 
вода бланшираме за крат-
ко зеленчука. Така ще го 
изпържим по-бързо, а и му 
придаваме свеж цвят. След 
около 20 – 30 сек. изваж-
даме зеленчука и го оста-
вяме под течаща студена 
вода. Идва ред на пърже-
нето. Загрейте максимално 
тигана, след което намали-
те котлона до минимум и 
добавете малко олио за го-
твене, колкото да полепне 
по целия тиган. Прибаве-
те чесъна и джинджифи-
ла. След около минута те 
ще пуснат ароматите си и 

тогава е време да добави-
те зеленчука и да разбър-
кате. Разбъркваме за по-
следно соса от сол, захар, 
нишесте и вода и го изсип-
ваме в тигана, като про-
дължаваме да разбърква-
ме. След минута ястието 
ни вече е готово. Можете 
да го приготвите с броко-
ли, карфиол, спанак, пак 
чой и почти всеки друг зе-
ленчук.

Можете да приготви-
те зеленчуците и с джин-
джифилов сос, като счука-
те джинджифил, прибавите 
сол, захар, царевично браш-
но вода, една лъжичка ша-
осинско вино и бял пипер. 
Тази комбинация си отива 
най-много с гай лан (вид 
листно броколи).

Ако обичате морската 

С

Китайският оризов оцет е мал-
ко по-мек на вкус от нашия оцет. 
Може да използвате и тъмен оцет, 
който е по-отлежал и е нещо ка-
то балсамовия. Да не забравим и 
соса от стриди. В днешно време е 
трудно да се намери сос от стриди, 
правен по традиционната рецепта 
с варени стриди, но предвид, че у 
нас изборът така или иначе не е 
голям, ако решите да се пробвате 
като готвачи, всякакъв ще свър-
ши работа. Ако готвите съчуан-
ска, юннанска или друга пикант-
на кухня, ще ви трябва и някоя от 
лютивите пасти.

Можете да си купите универ- 

храна, може да пригот-
вите зеленчуци и с паста 
от скариди. Към половин 
лъжичка паста от скари-
ди добавете наситнени ед-
на скилидка чесън и тол-
кова джинджифил. Приба-
вяме една чили чушка. Тя 
не е чак толкова пикантна, 
но придава вкус на ястие-
то и се комбинира чудесно 

с пастата от скариди. Пра-
вим и бърз сос от сол, за-
хар, царевично нишесте и 
вода, за да залеем зелен-
чука, бланшираме и после 
пържим.

Добър апетит и прият-
на среща с китайските ла-
комства!

Пекин – София
Галина КРуМОВА

сална подправка „5 подправки“ 
или да се снабдите с петте под-
правки: звездовиден анасон, ка-
нела, семена от копър, карамфил 
и съчуански лют пипер на зърна. 
Ако готвите съчуанска храна, лю-
тият съчуански пипер е нещо, без 
което не можете. На рафта с под-
правките ще намерите и дафинов 
лист, звезден анасон, канела, ка-
рамфил, семена от копър и черен 
кардамон.

Китайската кухня използва ос- 
новно три вида чушки: обикнове-
ни сладки чушки – зелени и чер-
вени; съчуанска люта чушка, коя-
то придава по-богат вкус и пи-
кантност. Вкусът на изсушената 
наподобява много на тази, която  

Юннан се предлага и не толко-
ва лютива храна. С времето оба-
че, когато свикнах с лютото, ис-
тински обикнах тези ястия и се-
га много ми липсват.

Всякакви изсушени морски да-
рове и гъби също може да наме-
рите в една китайска кухня. След 
накисване във вода, те може да се 
ползват в най-различни рецепти 
като бульони или да се ядат така.

На китайската трапеза винаги 
присъстват по няколко ястия, като 
много често месото и зеленчуците 
се приготвят отделно. Разбира се, 
не може без ориз или пък пелме-
ни, баодзъ, мантоу или някои от 
другите тестени ястия, предпочи-
тани на север вместо ориз. Също 

използваме за шкембе чорба; и 
накрая – люти чушки Чао тиен, 
които са изключително лютиви 
и също като съчуанските люти 
чушки се използват свежи, изсу-
шени или мариновани. Те са мал-
ки и червени и се използват в го-
леми количества при приготвя-
не на хуо гуо например. В Бъл-
гария не сме свикнали на толко-
ва люто. Първото ми истинско 
китайско ястие, когато отидох да 
живея в Китай, беше точно хуо 
гуо с много люти чушки. Тога-
ва то ме травмира толкова мно-
го, че после две седмици живях 
на чипс, докато не открих, че в 

така риба, сосове, супи и разби-
ра се, чай.

Китайците използват много 
разнообразни техники на пригот-
вяне на храната. В нашите ки-
тайски ресторанти много популяр-
но е така нареченото стир фрай 
пържене. То представлява пърже-
не на месо или зеленчуци в много 
малко мазнина, загрята на висо-
ка температура, при непрестанно 

бъркане. Този метод е предпочи-
тан, може би защото е един от 
най-бързите и лесни начини за 
приготвяне на храна. Китайци-
те често приготвят такива ястия, 
когато искат да сготвят набързо, 
без много усилия и именно зато-
ва днес ще ви покажем една мно-
го лесна рецепта за зеленчуци, 
която може да съчетаете с вся-
какво месо.

Съчуанската кухня е известна със своите дълбоки и богати вкусове, особено  
с вкуса на лютия съчуански пипер

Кухнята на Юннан съчетава вкусовите качества на националността хан и 
местните етнически малцинства в района

Би било невъзможно да говорим за кантонската кухня, без да споменем 
емблематични пелмени – безупречно приготвените, леки и меки на вкус,  
те съдържат разнообразна гама от вкусове 



10 днесКитай
18 – 24.03.2022

общеСтво

Н
еотдавна пресслужбата 
към Държавния съвет 
даде пресконференция, 
на която представи пла-
на за защитата на кул-
турните реликви и но-

вите технологии в сектора по вре-
ме на 14-ата петилетка.

Данните показват, че понастоя-
щем в Китай има 767 хиляди не-
движими културни реликви и 108 
милиона движими. Обаче служи-
телите в сектора са само 175,7 хи-
ляди, при което трябва да се заси-
ли изграждането на археология-
та като дисциплина и се увеличи 
броя на специалистите в областта.

Ли Цюн, заместник-министър 
на културата и туризма и директор 
на Държавното управление по кул-
турните реликви, заяви, че по вре-
ме на 14-ата петилетка ще се за-
сили изграждането на археологи-
чески дисциплини и институти на 
национално ниво, за да се подгот-
вят повече от 4 хиляди специали-
сти в областта.

Освен това ще се ускори изслед-
ването на важните археологиче-
ски и исторически теми, предвиж-
дат проекти като „Проучване на 
произхода на китайската цивили-
зация“ и „Археология в Китай“ с 
цел представяне на 5000-годишна-
та цивилизация, 10 000-годишната 
култура и 1 000 000-годишната ис-
тория на човечеството с конкрет-
ни реликви.

Същевременно трябва да се ус-
кори събирането, подреждането и 
обяснението на откритите архео-
логически находки, да се развива 
археологията с нови технологии и 
да се регулират по-добре връзките 
между археологията и защитата на 
реликвите, както и археологията и 
развитието. „Спрямо острите про-
блеми в защитата на реликвите и 

Научно-технологическите иновации помагат 
за защитата на културните реликви

древните гробници планът се фо-
кусира върху принципа „първо раз-
копки, после прехвърляне“, което 
трябва да се превърне в консенсус 
на цялото общество, както трябва 
непрекъснато да се усъвършенства 
управлението на археологичните 
проекти“, каза Ли Цюн.

Как да се придвижи по-напред 
защитата на културните реликви 
по време на 14-ата петилетка? На 
пресконференцията Ли Цюн по-
сочи, че тя трябва да се провежда 
систематично, да се обърне особе-
но внимание на важните културни 
реликви и районите с висока кон-
центрация на археологически ре-
сурси, както и връзката им с окол-
ната среда. Необходимо е да се по-
ложат повече усилия за защитата 
на тези с висока степен. Едновре-
менно с това трябва да се подобри 
състоянието на културните релик-
ви от ниска степен, особено тези, 
които се съхраняват в околиите или 

не са регистрирани. Трябва да се 
изпълнят добре важните проекти, 
свързани със защитата на пещер-
ните храмове, древните сгради и 
революционните културни релик-
ви, също да се положат усилия в 
реформата на системата и механи-
зма, добави още Ли Цюн.

Той посочи още, че трябва да се 
засили професионалното обучение 
на персонала в базовите слоеве, да 
се създаде механизъм за защита 
на културните реликви от ниска 
степен и да се поощри активното 
участие на неправителствените ор-
ганизации в процеса.

В плана се посочва, че до 2025 г. 
ще се осъществи преходът от спа-
сителна към превантивна защита 
на културните реликви. „Защото 
превантивната защита е по-важна 
и не изисква големи средства, за-
това в плана е обърнато особено 
внимание на нея. Същевременно, 
разбира се, ще усъвършенстваме 

непрекъснато и механизма за опаз-
ване на културните реликви“, ка-
за Ли Цюн.

Националните археологически 
паркове представят археологически 
обекти и местата с големи останки, 
като имат за цел научно изследва-
не и предаване на знания в сфера-
та. Относно развитието на парко-
вете в периода на 14-ата петилет-
ка директорът на отдел „Политика 
и наредби“ към Държавното упра-
вление по културните реликви Лу 
Циун каза, че ще започне оценява-
нето на четвъртата партида нацио-
нални паркове, планира се броят 
им да се увеличи с 10 – 15, както 
и новия проект като „Трите кли-
сури“ на река Яндзъ.

„В резултат на повече от 10-го-
дишно развитие националните ар-
хеологически паркове вече се пре-
върнаха във важно място, където 
хората могат да видят и усетят от-
близо чара и величието китайска-
та цивилизация. През следващите 5 
години ще повишим нивото на ус-
лугите на наличните 36 национал-
ни археологически парка в страна-
та“, каза Лу Циун.

През миналата година провин-
ции Шанси и Хънан пострадаха от 
сериозни наводнения. В плана са 
предвидени и нови мерки срещу 
екстремни природни условия, като 
първо, засилване на предварител-
ното наблюдение и предупрежде-
ние, както и системата за оценява-
не на рисковете. Второ, да се изра-
боти план за действие при кризис-
ни ситуации. Трето, да се извър-
ши проверка на рисковете от при-
родни бедствия спрямо културни-
те реликви, да се укрепи и засили 
научно-техническите изследвания 
и приложения за предотвратяване 
на възможни повреди на култур-
ните реликви.

Продоволствената 
сигурност и  
развитието са важни  
за селските райони

о време на учас-
тието си в дис-
кусията на депу-
татите на НК на 
КНПКС от сек-
торите на сел-

ското стопанство и социал-
ното осигуряване председа-
телят на Китай Си Дзинпин 
подчерта колко важни са 
продоволствената сигурност 
и прилагането на стратеги-
ята за съживяване на сел-
ските райони, съобщи Ра-
дио Китай за чужбина.

При прилагането на 
стратегията за съживява-
не на селските райони пър-
востепенна задача трябва 
да е осигуряването на до-
бива от основните зърнени 
продукти, а подобряването 
на цялостния капацитет за 
земеделското производство 

да се постави на по-видна 
позиция. „Трябва да се по-
ложат по-големи усилия за 
подобряването на високока-
чествената система за со-
циално осигуряване, за да 
се изгради цялостна мрежа 
за благосъстоянието на хо-
рата“, подчерта той.

През изминалата годи-
на на фона на усложнената 
международна ситуация и 
тежките задачи за реформи 
и развитие и поддържане 
на стабилността, особено 
отрицателното влияние на 
пандемията, ЦК на ККП 
обедини и поведе цялата 
партия и народ в усилия-
та за справяне с трудности-
те и постигна изключител-
ни резултати, като чества-
нето на 100-годишнината 
от основаването на ККП, 

П
реализиране на целите за 
ликвидиране на крайна-
та бедност, изграждане на 
общество със средно ниво 
на благосъстояние, реали-
зиране целите за първото 
от двете столетия и поста-
вянето на добро начало за 
изграждането на модерна 
социалистическа държава, 
посочи още Си Дзинпин.

Междувременно селско- 
стопанското производство 
в Китай продължи да на-
раства през 2021 г., отбеляз-
ва Радио Китай за чужби- 

на. По данни на Минис-
терството на земеделието 
и селските дейности засе-
тите със зърно площи през 
миналата година са дости-
гнали 117,6 милиона хек-
тара, или с над 863 хиля-
ди хектара повече в срав-
нение с 2020 г.

Свиневъдството също 
се е възстановило напълно. 
Годишното производство на 
свинско месо е 52,96 мили-
она тона, което е увеличе-
ние с 28,8% спрямо 2020 г.  
и достига обичайните ни- 

ва от последните години. 
Ръст бележат също така 
производството на говеж-
до и агнешко месо, мляко 
и водни продукти. 

Снабдяването със зелен-
чуци и плодове е необхо-
димо за задоволителното 
търсене на пазара. Според 
предварителните оценки на 
министерството годишното 
производство на зеленчуци 
за 2021 г. се очаква да дос-
тигне 750 милиона тона, а 
на плодовете да надвиши 
290 милиона тона.
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тази платформа 
Ю Дзин споде-
ля с интернет 
потребителите 
знанията и съ-
вети за женско-

то здраве и своя 60-годи-
шен опит в диагностиката 
и лечението, като същевре-
менно отговаря и на тех-
ните въпроси. Само за два 
месеца тя е успяла да съ-
бере повече от 18 000 фена 
и има над 17 000 харесва-
ния и абонирания. Много 
от клиповете й привличат 
десетки хиляди интернет 
посетители още с пускане-
то им в интернет, а оставя-
ните коментари и похвали 
също не са малко.

„В миналото някои хо-
ра бяха предубедени към 
популярната наука. Спо-
ред тях само лекари, за-
нимаващи се с научни из-
следвания, могат да пока-
жат нивото на професио-
налистите. Но това всъщ-
ност е подценяване на по-
пулярната наука и неразби-
ране“, казва Ю Дзин на 21 
декември миналата година 
в интервю. Популяризира-
нето на науката е последо-
вателна идеология в поре-
дицата от важни дискурси 
за науката и технологии-
те и важна част от стра-
тегията на държавата. То-
ва също е нейната първо-
начална идея зад популя-
ризирането на научни по-
знания, свързани със здра-
вето, в интернет.

Ю Дзин лично участ-
ва във всеки клип в ней-
ния профил, където изна-
ся лекции.

Как да се грижим за 
женските репродуктивни 
органи? Тревожност от 
безплодие? Менструация-
та е редовна, но защо се 
появява поликистоза? Из-
правена пред въпросите, 
които вълнуват интернет 
потребителите, Ю Дзин да-
ва професионални отгово-
ри във видеата. Тя често 
седи на плетен стол, гово-
ри учтиво и ясно за труд-
ностите в гинекологията и 
опита си в диагностиката 
и лечението.

Въпреки че е почти 
на 90 години, всеки клип 
на Ю Дзин е вълнуващ и 
интересен. В допълнение 
на субтитрите, научнопо-
пулярните видеоклипове 
често включват обясните-
лен текст, плюс интересни 

В

СъДби

звукови ефекти и анима-
ция, така че младата пуб-
лика да „разбере“ за се-
кунди.

Стремежът към знания 
и изследването на нови 
неща съпътстват Ю Дзин 
през целия й живот. Тя е 
изучавала западна медици-
на и става експерт по ком-
бинирането на китайска и 
западна медицина. Сега тя 
също не спира да чете он-
лайн новини всеки ден, да 
гледа кратки видеоклипове 
и да ги споделя в социал-
ните платформи. Така че 
когато й предлагат сама-
та тя да си направи про-
фил, Ю Дзин веднага при-
ема предизвикателството.

Тя споделя в интервю, 
че за да направят науч-
нопопулярните клипове 
по-професионални, по-ин-
тересни и да предадат пра-
вилните знания в областта 
на здравната наука на по-
вече интернет посетители, 
екипът на студиото има и 
много специалисти: стар-
ши медицински персонал, 
така и интернет експерти 
и родени след 1995 година 
млади хора, които обичат 
да снимат и монтират ви-
део съдържание.

Откакто на 11 октом-
ври беше пуснат първият 
клип, студиото има вече 
повече от 40 видеа, като 
едно от тях се прави сред-
но за по-малко от два дни. 
Всички теми са фокусира-
ни върху женското здраве. 

С една-две минути научно-
популярните видеоклипо-
ве предлагат съдържание, 
което е полезно от нача-
лото до края.

Трябва да се каже, че 
освен харесвания има и го-
лям брой коментари и въ-
проси от феновете. Изпра-
вен пред тези конкретни 
запитвания, свързани със 
здравето, авторът често от-
говаря и взаимодейства с 
тях искрено, с много при-
ятелски тон.

На 17 декември Ю Дзин 
прави и първия си клип на 
живо, включващ взаимо-
действие с потребителите. 
Тя разговаря за здравето на 
жените с хиляди фенове в 
живото предаване, отгова-
ряйки на въпроси в зоната 
за коментари един по един 
за всички.

„Цял живот съм била 
в болници и лаборатории 
и като акушер-гинеколог 
с комбинирана китайска 
и западна медицина. Се-
га сама общувам с хора-
та в интернет. Това е още 
един начин да се сближа с 
пациентите.“ Говорейки за 
впечатленията си от пър-
вото предаване на живо, 
Ю Дзин казва: „Съдържа-
нието, което споделям, се 
базира на моя личен опит, 
преживявания и израства-
не. Надявам се да помогна 
на повече жени да научат 
повече знания, свързани с 
тяхното здраве“.

Наскоро Ю Дзин завър- 

шва своята 45-а научна мо-
нография „Мрежово регу-
лиране на живота на же-
ните“. Тази теория се осно-
вава на „хармонията меж-
ду човека и природата“ и 
„ин и ян и петте елемен-
та“. През последните годи-
ни Ю Дзин постигна голе-
ми постижения в лечение-
то на репродуктивни и ен-
докринни заболявания, ка-
то синдром на поликистоз-
ни яйчници (СПКЯ), ендо-
метриоза, кисти на яйчни-
ците, безплодие и др., кое-
то привлече голямо внима-
ние във и извън страната. 
Нейната клинична тера-
пия й носи „Втора награ-
да на национално ниво за 
напредък в науката и тех-
нологиите“. 

Тя последователно пече-
ли наградата за китайски 
акушер-гинеколози, награ-
да за постижения на Ки-
тайското дружество по ки-
тайска медицина, и награ-
дата за изключителен при-
нос за традиционната ки-
тайска медицина в Шанхай.

Въпреки че е получи-
ла много отличия в стра-
ната и в чужбина, една от 
най-ценните награди за 
Ю Дзин е признанието на 
нейните пациенти.

В продължение на десе-
тилетия, бебетата родени 
след лечението на Ю Дзин, 
вече живеят по целия свят 
като Китай, САЩ, Австра-
лия, Франция и т. н. Днес 
Ю Дзин пази кутия у дома, 

90-годишната Ю Дзин е по професия акушер-гинеколог, която в последно време се 
прочува в социалните платформи с кратките си видеа, в които споделя знания и съвети 
за женското здраве. в средата на октомври 2021 г. Ю Дзин, главен лекар и професор 
в Катедрата по интегрирана традиционна китайска медицина и западна медицина на 
болницата по акушерство и гинекология при университета Фудан, създава профил в 
платформата Сяохуншу, наречен „Студиото на Ю Дзин“.

която е пълна с бебешки 
снимки, изпратени от па-
циентите от цял свят.

„Печелила съм много 
награди, но най обичам 
всички да ме наричат „ба-
ба на света“. Също така 
си напомням от време на 
време да продължа да се 
грижа за пациентите и да 
не ги разочаровам“, казва 
Ю Дзин.

Въпреки че вече е в на-
преднала възраст, Ю Дзин 
отказва да се отдаде на за-
служена почивка. Тя е за-
ета с изследвания, лекува-
не на пациенти, писане на 
книги и популяризиране 
на знанията за здравето. 
Тя казва, че в момента се 
е заела с популяризиране-
то на науката в интернет и 
трябва да се справи добре 
с тази задача. С огромния 
си професионален опит се 
надява да разпространява 
по-точни знания за здра-
вето на жените по достъ-
пен начин.

Въпреки че често е не-
възможно да излекува па-
циентите просто с лекар-
ства, Ю Дзин настоява все-
ки пациент да се разглежда 
като нов обект за изследва-
не и с внимателен подход. 
„Като лекар трябва да си 
отговорен към пациента и 
да прецениш състоянието 
му всеобхватно. Трябва не 
само да помислиш за си-
туацията в момента, но и 
утре, вдругиден и дори до 
края на живота му.“

Чрез „сърфирането в 
интернет“ Ю Дзин разби-
ра за забързания ритъм на 
живот в обществото и без-
прецедентния натиск вър-
ху жените. Във видеата си 
тя често напомня на жени-
те да овладяват емоциите 
си навреме. В традицион-
ната китайска медицина 
черният дроб е ключов за 
жените, а той управлява 
емоциите, така че жени-
те са по-силно засегнати 
от стреса и тревожността. 
Регулирането на емоции-
те е жизненоважно за тя-
лото на жените.

Удобството на интернет 
скъси дистанцията между 
Ю Дзин и повечето млади 
жени. Поредицата от про-
фесионални кратки виде-
оклипове също превърна 
тази възрастна дама нео-
чаквано в „нова интернет 
звезда“ в областта на нау-
ката за здравето.

Ю Дзин – 90-годишната 
акушер-гинеколожка, 
превърнала се в 
интернет звезда
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в опитите си да открият моделите на 
взаимоотношение в природата древните 
китайци не изследвали изолирано нещата, а 
гледали на вселената като на едно хармонично 
цяло. За тях всичко съществуващо, процесите 
и явленията в природата били свързани по 
някакъв начин. За да обяснят тези връзки и 
взаимоотношения, те създали теориите  
за ин и Ян и петте първоелемента.

К
акво са Ин и 
Ян? Това се две 
сили, които са 
противополож-
ни една на дру-
га и в същото 

време се допълват взаим-
но. Чрез тяхното взаимо-
действие се обясняват връз-
ките и взаимоотношенията 
между обектите, процеси-
те и явленията в различни 
области и на различни ни-
ва във Вселената, а в тра-
диционната китайска ме-
дицина – сложните връз-
ки в организма. 

На Ин и Ян може да 
се гледа и като на две 

първоначала, 
от които се заражда и раз-
вива всичко във Вселената. 
Всички промени в приро-
дата се случват от непре-
къснатото взаимодействие 
помежду им, което е ес-
тествен и хармоничен про-
цес. Тази закономерност 
била открита от китайци-
те още в дълбока древност 
и благодарение на нея те 
можели да предвиждат бъ-
дещите събития. В древния 

трактат от династия Джоу 
„Книга на промените“ има 
64 хексаграми, които от-
разяват някаква жизнена 
ситуация във времето от 
гледна точка на постепен-
ното развитие. Съставени 
са, следвайки принципите 
на теорията за Ин и Ян. 

А сега си представете 
един огрян от Слънцето 
хълм пред вас. Възможно 
ли е през целия ден светли-
ната да пада по един и съ-
щи начин върху него? Те-
оретически това може да 
се случи, но само ако Зе-
мята спре да се върти. На 
практика в различните ча-
сове на деня ту едната, ту 
другата му страна е свет-
ла или тъмна. 

В самото начало с Ин 
китайците означавали 

сенчестата страна 
на хълма, а с Ян – 

слънчевата. 
По-късно този модел започ-
нал да се използва за всич-
ко, което се явява в двойка 
противоположности, кои-
то не могат да съществуват 

една без друга, например: 
деня и нощта, небето и зе-
мята, активното и пасив-
ното, топлото и студеното 
и т. н. С Ин и Ян се обяс-
няват два съпоставими ас-
пекта на едно и също явле-
ние или обект, като в при-
мера за хълма, или се оп-
исват два различни обек-
та, като небето и земята 
например. 

Според теорията за 
Ин и Ян всяко нещо в 

природата има двойствен 
характер, тоест Ин и Ян 

страна. 
Състоянието на динамич-
но равновесие се поддържа 
чрез непрекъснатото взаи-
модействие и взаимно кон-
тролиране на тези два ас-
пекта. Например топлина-
та може да изгони студа, но 
ако не е достатъчно топло, 
ще стане студено. Ако се 
наруши динамичното рав-
новесие, тоест ако Ин или 
Ян е в повече от необходи-
мото, то тогава се появява 
дисбаланс. 

Защо Ин и Ян са взаим- 

но свързани и не могат 
да съществуват самостоя-
телно? Ние сме свикнали 
да разделяме нещата, да ги 
определяме като добри или 
лоши, като негативни или 
положителни, като тъмни 
или светли. 

Но всъщност няма 
абсолютно добро или 

абсолютно зло, 
никой не е само лош или 
само добър, всеки има как-
то положителни, така и от-
рицателни страни на харак-
тера. Дори и т. нар. поло-
жителни емоции могат да 
се окажат вредни за здра-
вето, ако не са в умере-
ни граници (според тради-
ционната китайска медици-
на прекалената радост мо-
же да навреди на сърцето). 

В същото време, ако ня-
ма тъмнина (Ин), как би-
хме разбрали какво е свет-
лината (Ян), ако няма то-
пло (Ян) и студено (Ин), то 
би съществувала само ед-
на температура, а ако всич-
ко на Земята беше равно и 
нямаше отправна точка за 
измерване на височината, 
то тогава нямаше да има 
нужда да говорим за висо-
ко (Ян) и ниско (Ин). По 
този модел може да се съ-
постави всичко в природа-
та и ежедневието ни. 

Сега погледнете симво-
ла за Ин и Ян. Направи ли 
ви впечатление, че в бяла-
та част има черна точка, 
а в черната бяла? В древ-
ността китайците са съо-
бразили и още една особе-
ност на действащите в при-
родата закони. Те забеляза-
ли, че дори и нещо да се 
определя като Ин или Ян, 
то в него винаги присъст-
ва и по нещо от противо-
положния аспект. Напри-
мер денят по принцип се 
отнася към Ян, но следо-
бедът се смята за Ин спря-
мо сутринта. 

Ин и Ян се намират в 
динамично равновесие. Те 
се зараждат непрекъснато 
в един хармоничен цикъл. 
Докато Ин расте, Ян на-
малява и обратно. Кога-
то едното начало достиг-
не до максималната си точ-
ка, то започва да се тран-
сформира в противопо-
ложното. Пример за това 

е смяната на сезоните. От 
зимата, през пролетта до 
лятото времето се проме-
ня от студено към топло. 
След най-студените дни на 
годината започва постепен-
но да се затопля. Тогава Ян 
расте, а Ин намалява. Об-
ратният процес се случва 
от лятото през есента до 
зимата, когато температу-
рите на въздуха постепен-
но падат и от топло става 
студено. След най-горещи-
те дни не става още по-го-
рещо, а напротив, започ-
ва да се разхлажда. Тогава 
Ин расте, а Ян намалява. 

По този начин се 
осъществява непрекъсната 
трансформация от едната 

противоположност в 
другата 

и забележете, това е ци-
къл, който се повтаря не-
прекъснато. 

В нашето ежедневие ин-
туитивно също следваме 
този принцип, редувайки 
работата с почивката – през 
деня сме активни, а вечер 
– спим. Какво се случва, 
ако нарушим този естест-
вен цикъл и вечер продъл-
жим да сме будни? Рано 
или късно се разболяваме. 

Ин и Ян в традиционната 
китайска медицина

В традиционната китайска 
медицина с теорията за Ин 
и Ян се обясняват струк-
турата на тялото, физиоло-
гичните му функции, па-
тологичните изменения. Тя 
служи като пътеводител в 
диагностицирането и лече-
нието на болестите. В тра-
диционната китайска ме-
дицина човешкото тяло е 
едно органично цяло. Ор-
ганите и тъканите в тя-
лото се делят на Ин и Ян 
в зависимост от функция-
та или местоположението 
им. Така лекарят опреде-
ля различните връзки или 
взаимодействие между ча-
стите на тялото. Напри-
мер съпоставят се горна-
та част на тялото с долна-
та, вътрешната с външна-
та и т. н. 

Двете начала Ин и Ян 
си взаимодействат и в съ-
щото време се контроли-
рат. Болестите се появяват, 
когато едно от тях започне 
да доминира над другото. 

Ин и Ян
неразделните 
противоположности

Н
апоследък в 
Китай се об-
ръща по-голя-
мо внимание 
на превенция-
та и лечението 

на депресията сред под-
растващите. Насърчава 
се създаването на систе-
ма за социална подкре-
па и платформа с изкуст-
вен интелект за психич-
ното здраве.

Данните на доклад 
за психичното здраве в 
Китай за периода 2019 – 
2020 г. сочат, че процен-
тът на откриване на де-
пресия сред подраства-
щите през 2020 г. е бил 
24,6%, сред които леки-
те случаи са били 17,2%, 
а тежките 7,4%. Година 
по-рано те са били съот-
ветно 16,8% и 7,4%.

Според Ю Минхун, 
член на НК на КНПКС и 
председател на New Orien- 

tal Education and Technology 
Group, натискът върху уче-
ниците трябва да се нама-
ли, а обществените орга-
низации да поемат воде-
ща роля в създаването на 
система за лечението на 
психичните заболявания. 

Фокусирайки се върху 
този проблем, Лиу Цин-
фън, представител от 
ОСНП и председател на 
борда на директорите на 

iFlytek – водеща китайска 
компания за изкуствен ин-
телект, е предложил да се 
засили скринингът на мла-
дите хора за депресия и та-
зи медицинска грижа да 
бъде включена в медицин-
ската застраховка. Той е 
подчертал, че изкуственият  
интелект също може да 
участва в управлението 
на депресията и на дру-
ги психични заболявания.

По-добра превенция на психичното здраве 
на подрастващите
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Съвремие

ъс своите пла-
нински пейзажи 
и дълги зими ав-
тономният реги-
он Синдзян в За-
паден Китай се 

възползва от олимпийска-
та треска, за да се превърне 
в рай за зимните спортове.

Предистория
Заради откриването на 

пещерна рисунка на хора 
върху ски, която се вярва, 
че е на над 12 000 годи-
ни, град Алтай е смятан 
от мнозина за родината 
на ските. Местни пастири 
все още практикуват тра-
диционния метод за прид-
вижване със ски, направе-
ни от борова дървесина и 
конска козина.

Префектура Алтай е из-
вестна с дългата си зима, 
която може да продължи до 
8 месеца в годината. Днес 
тя привлича скиори от цял 
свят с огромните си площи 
с естествен, пухкав сняг.

Масово участие
Забелязва се засилено 

участие на атлети от Синд-
зян на Зимни олимпийски 
игри – от четирима в Пьонг- 
чанг през 2018 г. до шести-
ма в Пекин на игрите та-
зи година. 

Преди четири години 
Алтай въведе пързалянето 
със ски в часовете по физи-
ческо възпитание за учени-
ците в основните и средни-
те училища. Това е и пър-
вият град в Китай, който го 
прави. До момента уроци-
те по ски обхващат около  

С

50 000 местни ученици.
Треската към зимните 

спортове се разпространи 
и в южните части на авто-
номния район, където дос-
коро те са били нещо ка-
то лукс. 

В префектура Хотан, на-
мираща се по периферия-
та на пустинята Таклима-
кан, местните се наслаж-
дават на зимните спорто-
ве в ски курорта Ойнак в 
окръг Мою, който иниции-
ра серия от развлекателни 
мероприятия, включител-
но каране на ски, шейни 
и яздене на камили.

„Ледът и снегът рядко 
се срещат в Хотан, затова 

Синдзян с амбиции да се превърне  
в дестинация за зимни спортове

В
ъпреки че има много се-
риали за императрица 
Сяоджуан, съпругата на 
император Хун Тайдзъ 
от династия Цин, никой 
не предполага, че е въз-

можно тя да бъде водеща фигура и 
за едно кафене близо до входа на 
императорския дворец в град Шъ-
нян, провинция Ляонин.

Това кафене носи нейното име 
и духа на онази епоха. На входа 
му виси табела с името на импе-
ратрицата, изписано с китайски 
традиционен йероглиф. Дизайнът 
на сградата също следва дворцо-
вия стил. В кафенето има карти-
на на феникс на фона на изгрява-
щото слънце, който също е сим-
вол на императрицата.

Вътре вратите и масите са в 
традиционния за манджурското 
семейство стил. Имената на на-
питките също са много интерес-
ни, например „Лате в джуански 
стил“, „Дворецът Шъндзин“, „Веч-
но щастие“ и „Съкровища на им-
ператора“. След като поръчате, сер-
витьорът обикновено ви подарява 

стикер, свързан с императорския 
дворец в Шънян.

Оказва се, че музеите са подхо-
дящо място за кафенета. Освен спе-
цифичната архитектура и напитки, 
те са и като реклама за временни-
те изложби и начин да се привле-
кат повече посетители.

Например на 27 февруари 2021 г.  
в Националния музей на Китай бе 
открита изложба, свързана с ки-
тайската мисия на Луната. По то-
зи повод кафенето там включи в 
менюто си напитка с името „Чанъ 
отлита на Луната“. Рисунката вър-
ху кафето напомня древно огледа-
ло от династия Тан с легендарния 
лунен дворец, където красавицата 
Чанъ стои под голямо дърво. Ог-
ледалото е една от реликвите в ко-
лекцията на Националния музей.

Всъщност кафенето там често 
предлага нови продукти, съобра-
зени с постоянните или временни 
експозиции. Например по време на 
изложбата за нефрита от древната 
култура Хуншан, рисунката върху 
кафето бе във формата на нефри-
тен дракон, а на посветената на 

Кафенетата в музеите 
са като прозорец към 
историята и културата

класическия роман „Сън в алени 
покои“ експозиция в менюто имаш 
десерти на тази тема.

В кафенетата на музеите посети- 
телите могат да получат едновре-
менно духовна и реална храна, тъй 
като дизайнът и имената на десер-
тите дават богата информация за 
историята и културата.

Струва си да се отбележи, че 
за да се влезе в императорските 
дворци в Шънян и Пекин, тряб-
ва да се купи билет. Докато кафе-
нетата обикновено са отвън, бли-
зо до входа. Това дава възможност 
за създаването на контакт между 
музея и посетителите. Кафенетата 

са като място за популяризиране 
на музейната култура. Тези музеи 
са оживени за посетителите и не-
разривно свързани с ежедневието 
им. Така културните реликви мо-
гат да се видят на витрината или 
на рисунката върху самото кафе.

Културата на Изтока съчетава 
различни елементи, например от 
живота, изкуството, литературата, 
кулинарията и т. н. Можем да твър-
дим, че кафенетата са като „под-
гряваща група“ за музейната кул-
тура. Посетителите им често, до-
като отпиват кафето си, е възмож-
но да се замислят за своите пред-
ци и бъдеще.

почивка за Пролетния праз-
ник тази година, като при-
ходите в сектора възлизат 
на 2,6 милиарда юана (око-
ло 400 милиона долара).

„Нашият ски курорт се-
га посреща около 2000 по-
сетители всеки ден, а бро-
ят им през уикенда достига 
4000. Расте и броят на тури-
стите извън Синдзян, кои-
то искат да опитат зимни-
те спортове в района“, ка-
за представител на курор-
та „Пътя на коприната“ в 
Урумчи.

Огромният потенциал 
на индустрията за зимни 
спортове доведе до нов раз-
цвет на бизнеса. 

„Преди си купувах ски 
екипировка на чуждестран-
ни марки, този път реших 
да пробвам местен бранд. 
Много е модерна и ми ха-
ресва“, споделя Джан Бо, 
посетител в ски курорт в 
Урумчи.

Зимният екип на Джан 
е произведен от местната 
компания Yaju Bedding & 
Clothing, която миналата 
година пуска пет нови про-
изводствени линии с годи-
шен капацитет от 300 000 
скиорски костюма. 

Представител на компа-
нията заяви, че виждайки 
потенциала на индустрия-
та, те са решили да произ-
веждат костюми от камил-
ска вълна. „Снегът и ка-
милската вълна са наши 
уникални местни ресурси, 
които ще ни помогнат да 
се откроим сред конкурен-
цията“, добавя той.

ентусиазмът на хората 
към зимните спортове е 
голям“, каза управителят 
на курорта, като добави, 
че мястото е посетено от 
над 100 000 души от отва-
рянето си през 2016 г.

Повече съоръжения
Общественият ентусиа-

зъм към зимните спортове 
върви ръка за ръка с разви-
тието на съоръженията за 
зимни спортове в Синдзян 
през годините.

С успешното домакин-
ство на Китай на Зимна-
та олимпиада и изпълне-
ното обещание за привли-
чането на 300 милиона 

китайци към зимните спор-
тове, Синдзян се възползва 
в пълна степен от зимните 
си ресурси. Съоръженията 
за тези спортове започнаха 
да никнат като гъби в ра-
йона. До края на минала-
та година Синдзян е раз-
полагал със 188 съоръже-
ния за зимни спортове и 
мероприятия, включител-
но 50 увеселителни парка.

Зимен туризъм
Синдзян насърчава зим-

ния туризъм, за да се пре-
върне в център за зимни 
спортове. Районът е бил по-
сетен от над 3,6 милиона 
туристи в седемдневната 
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Експертни оценки за резултатите 
от китайския филмов пазар

риходите в ки-
тайския боксо-
фис са надви-
шили 6,04 ми-
лиарда юана (948 
милиона долара) 

по време на двуседмична-
та почивка за китайската 
Нова година, най-доходо-
носния и оживен филмов 
сезон през цялата година. 
Този път боксофисът е ре-
гистрирал второто най-до-
бро постижение по отно-
шение на приходи за спо-
менатия период. 

Имало е обаче само 114 
милиона посещения в ки-
ната през празничната сед-
мица, което е спад от близо 
29% спрямо 2021 г., когато 
са били 160 милиона. Това 
означава, че 46 милиона ду-
ши са избрали да прекарат 
времето си другаде по вре-
ме на празника. По-високи-
те цени на билетите, особе-
но тези в най-големите гра-
дове, които са били чувст-
вително завишени, вероят-
но са допринесли за спада 
на посещенията, е експерт-
ното мнение.

Проучване на Sina Movies 
в микроблогплатформата 
Weibo защо хората са пред-
почели да не отидат на ки-
но, е показало, че повече 
от 55% от 110 000 допита-
ни потребители са отгово-
рили с „високите цени на 
билетите“. Останалите са 
посочили, че филмите спо-
ред тях не са били достатъч-
но добри.

На форум, организиран 
от Sina Entertainment на 25 
февруари т. г., експерти са 
направили преглед на таз-
годишното представяне на 
новогодишния филмов па-
зар и са се опитали да отго-
ворят на въпроса, дали ви-
соките цени на билетите са 
били главният фактор, кой-
то е повлиял на резултати-
те в боксофиса.

Според Тиен Дзя, фил-
мов инвеститор, търсене-
то е надвишило предлага-
нето в първия ден от праз-
ниците, което е довело до 
ръст на цените на билети-
те. „Очакванията за тазго-
дишния филмов сезон бя-
ха наистина големи. Резул-
татите обаче не оправдаха 
очакванията и много кино-
любители смятат, че качест-
вото на предложените фил-
ми не е отговаряло на ви-
соките цени на билетите“, 
е неговият коментар.

Джан Уънбо, изпълните-
лен директор на компани-
ята за филмов маркетинг 
Bravo Entertainment, е препо-
ръчал в бъдеще китайският 
филмов пазар да не разчита 

П

анализите на резултатите на филмовия пазар в китай по време на 
тазгодишния период на Пролетния празник са показали, че той има 
нужда от насищане с повече съдържателни филми, включително 
чуждестранни блокбастъри, което да го стимулира. 

само на блокбастъри. „Ми-
сля, че трябва да се разчита 
на франчайз и повече зре-
ли и опитни брандове. Да 
вземем например филмите 
на вселената на Марвел. Те 
имат установена огромна 
база от фенове и потребите-
ли. Без значение колко ви-
сока е цената на билетите, 
хората ще искат да ги гле-
дат. Логиката е, че филми-
те се избират с приоритет 
от кинолюбителите, защо-
то са относително благона-
деждни. Що се отнася до ка-
чеството, когато то е добро, 
публиката е готова да при-
еме високите цени“.

Гуо И, боксофис експерт 
и инфлуенсър в социалните 
мрежи, е изтъкнал, че Ки-
тай все още е жаден за съ-
държание. „Местните фил-
ми бяха много добри, но все 
още се нуждаем от обеди-
нената сила и разумната 
координация на китайско 
и чуждестранно съдържа-
ние“. Според него тази го-
дина чуждестранните фил-
ми ще запълнят празнини-
те, когато китайските блок-
бастъри няма да дебютират. 
Така пазарът ще постигне 
баланс и да поддържа енту-
сиазма на кинолюбителите.

Експертите са отчели, 
че чуждестранните фил-
ми, особено холивудски-
те блокбастъри, са отсъст-
вали през 2021 година от 
китайския пазар поради 
множество фактори, като 
стрийминг услуги, негатив-
ни отзиви или отлагане на 
премиерите.

Добрата новина е, че 
през тази година вълна 
от чуждестранни филми 
тръгва по кината в Китай. 

Адаптацията по видеоигра-
та „Ънчарджет: Извън кар-
тата“ на режисьора Рубен 
Флайшер вече е на екран. 
Малко по-късно  кино-
любителите ще имат удо-
волствието да видят и оч-
аквания филм „Батман“  
на Мат Рийвс.

Оглавявайки световния 
филмов пазар за последните 
две години, Китай отново 
отправя сигнал за огромния 
си потенциал с бързото въз-
становяване от пандемията. 

Преди няколко месеца 
други филмови експерти 
на тематичен кинофорум 
са анализирали триумфите 

същото време и наистина 
незабравима, защото тряб-
ваше да се преборим с пан-
демията и бяхме изправени 
пред огромни изпитания“, 
казва от трибуната на фору-
ма Ю Дун, председател на 
Bona Film Group, компания-
та, която има забележител-
но постижение през изми-
налата година. Продуцира-
ният от нея филм „Битката 
при езеро Чандзин“ е натру-
пал удивителните 5,77 ми-
лиарда юана (905 млн. дола-
ра) в боксофиса и се е пре-
върнал в най-доходоносния 
филм в китайската история. 
Той е на първо място и в 

глобалния боксофис за 2021 
г. „Удивително е, че дори ус-
пяхме да завършим сним-
ките по тези проекти. На 
фона на новото нормално, 
превенцията и контрола на 
заразата, кината преодоляха 
много трудности и постиг-
наха забележителни резул-
тати в боксофиса. Приходи-
те там надвишават 45 ми-
лиарда юана. Наистина изу-
мително постижение, труд-
но спечелено. Много колеги 
на Запад ни се възхищават“, 
споделя Ю Дун. И добавя, 
че е изпълнен с увереност 
за китайския филмов пазар 
през настоящата 2022 г., ка-
то предвижда приходите в 
боксофиса да достигнат 55 
милиарда юана.

„След една или две го-
дини китайският кинопазар 
ще се възстанови до нива-
та от 2019 г. и дори ще се 
представи по-добре. Само 
ако правим повече и по-до-
бри продукции за зрители-
те ще можем да помогнем 
нашата филмова индустрия 
да се възстанови постепен-
но и да се превърне в све-
товна кино сила“, казва в 
заключение Ю Дун.

Междувременно компа-
ния IMAX China е обяви-
ла неотдавна, че приходи-
те й през 2021 г. са дости-
гнали 113 милиона долара, 
което представлява ръст от 
116% на годишна база. До-
брото представяне се дъл-
жи главно на възстановява-
нето на местния боксофис 
и усилията по разширява-
нето на компанията. Спо-
ред последни данни мрежа-
та на IMAX вече е обхвана-
ла 1000 кина, със 783 инста-
лирани системи и 215 други, 
планирани за инсталиране.

Местният филм „Битка-
та при езеро Чандзин“, кой-
то е заснет с IMAX камери, 
показва с 26% повече съдър-
жание на IMAX екрани, от-
колкото при обикновените, 
и се е превърнал в най-до-
ходоносната китайска про-
дукция за всички времена.

Ричард Л. Гелфонд, пред-
седател на IMAX China, 
споделя, че феноменал-
ният успех на китайски-
те блокбастъри, заснети с 
IMAX камери – включител-
но „Детектив Чайнатаун 3“, 
са главната причина за сил-
ното представяне на компа-
нията през 2021 г.

„Приключихме годината 
с приходи и печалби, кои-
то почти се доближиха до 
нивата отпреди пандеми-
ята, въпреки ограничено-
то присъствие на холивуд-
ски продукции по екрани-
те в страната“, казва Еду-
ин Тан, изпълнителен ди-
ректор на IMAX China, ка-
то добавя, че очаква тази 
тенденция да продължи и 
да се разраства.

и предизвикателствата, през 
които е преминала ки-
тайската филмова индус-
трия през 2021 г. „2021 бе-
ше много трудна за всички 
китайски кинотворци, но в 
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на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

съвременните 
спортове, из-
пълнен с так-
тики, стратегии 
и изключител-
но сложни тех-

ники, швейцарският олим-
пийски тим в алпийските 
ски има едно просто мо-
то – „Пий вино и се спус-
кай бързо“, пише агенция 
Ройтерс. 

Швейцарката Мишел 
Гизин защити златния си 
медал в комбинацията за 
жени на Олимпийските 
игри в Пекин, а на поди-
ума се качи и нейната съ-
отборничка Уенди Холде-
нер с второ място. Двете 
разкриха, че вечерта преди 
супергигантския слалом са 
пили по чаша вино в ком-
панията на съотборниците 
си Лука Ерни и Лоик Меяр.

„След състезанието да-
же написаха на вратата ми 
„пий вино, спускай се бър-
зо“. Разбира се, трябваше 
да спазим традицията, та-
ка че повторихме упражне-
нието отново преди старта. 

Гледайки резултата, явно 
работи“, каза Гизин с ши-
рока усмивка след награж-
даването.

Успехът на швейцарци-
те в Пекин 2022 обаче съв-
сем не е случаен, тъй като 
те спечелиха девет меда-
ла, включително три злат-
ни, на миналогодишното 
световно първенство по 
ски-алпийски дисциплини 
в Кортина д‘Ампецо. Освен 
титлата на Гизин, на тази 
Олимпиада представите-
лите на Швейцария  заво-
юваха още четири златни 
медала. Беат Фойц и Ко-
рине Зутер триумфираха в 
двете спусканията, Марко 
Одермат стана олимпий-
ски шампион в гигант-
ския слалом за мъже, а Ла-
ра Гут-Бехрами взе злато-
то в супергигантския сла-
лом за жени.

„На световното първен-
ство спечелихме много ме-
дали и искахме да повто-
рим това представяне на 
Олимпиадата, тъй като то-
ва е най-голямата спортна 

елгийската 
фигуристка 
Луна Хен-
дрикс обя-
ви сметка 
в началото 

на годината за наби-
ране на средства, за 
да отпътува за Пекин 
и да участва в Олим-
пиадата. 

„Скоро се надявам 
да бъда в Пекин, за да 
представя Белгия за 
втори път на Зимни-
те олимпийски игри. 
Но за да се случи това, 
имам нужда от всякак-
ва финансова подкре-
па, която мога да по-
луча. Всяко евро ще 
има значение за мен“, 
написа фигуристката в 
личния си сайт преди 
началото на Игрите в 
Пекин 2022.

22-годишната Хен-
дрикс завърши 18-а на 
Олимпиадата в Пьонг- 
чанг 2018. 

На европейско пър-
венство в Талин тя зае 
четвърто място.  Мла-

аудитските скиори Салман 
ал Ховайш и Файик Аб-
ди дебютираха на Зимни 
олимпийски игри. Двама-
та се състезаваха в ски-ал-
пийските дисциплини в ки-

тайската столица Пекин. Ал Ховайш 
се класира в слалома, а Абди в ги-
гантския слалом.  

Абди се качва на ските още на 4 
години. Той се пребори за място в 
Пекин в оспорвана конкуренция с 
алпийци от държави с богат опит в 
зимните спортове. Олимпийското му 
приключение започна преди седем ме-
сеца със стартове в Швейцария и за-
върши  с надпреварата в Черна гора. 
Така Абди събра достатъчно точки, 
за да сбъдне олимпийската си мечта.

Международната ски-федерация 
(ФИС) определи имената на скиори-
те, които ще участват в слалома в 
Пекин 2022. Сред тях се открои име-
то на Ал Ховайш. Представителят на 
Саудитска Арабия далеч не е най-ек-
зотичното име, което бе сред олим-
пийците в слалома.  Индия, Брази-
лия, Гана, Хаити и Филипините също 
ще имат представители в тези дисци-
плини на Игрите в Пекин. През 2014 
година на Зимната олимпиада в Со-
чи 2014  участваше цигуларката Ване-
са Мей, която представяше Тайланд 
в гигантския слалом.

сцена. Да спечелиш три от 
пет състезания при жени-
те и седем от 15 медала е 
просто страхотно постиже-
ние. Ще запомним Олим-
пийските игри в Пекин, ка-
то едно лудо приключение. 
А към това добавихме и по-
беди на Беат и Марко. Ця-
лата страна празнува. За из-
ключителния успех много 
голям принос има отлич-
ната организация на дома-
кините. Пистите бяха под-
готвени на световно ниво, 
условията, които имахме в 
олимпийското село също 

бяха перфектни. Нямаше 
какво повече да се желае. 
Съсредоточихме се изцяло 
върху представянето“, про-
дължи Гизин.

Треньорът на отбора Бе-
ат Чуор добави, че алпий-
ците не само пият вино, 
но и поддържат добър хра-
нителен режим. „Донесох-
ме си с нас месо, наречено 
бюндерфлайш (сушено те-
лешко). Вкарахме го кон-
трабандно в обувките ни. 
Бира не внесохме в Китай, 
само храна“, разкри с ус-
мивка специалистът.

28-годишната Мишел Гизин бе една от най-успешните 
спортистки в Пекин 2022

Луна Хендрикс сбъдна мечтата си да участва на 
Зимните олимпийски игри в Пекин

Швейцарските алпийци разкриха 
специална рецепта за успехите  
в Пекин 2022

Белгийска фигуристка 
събра пари, за да участва  
в Олимпиадата

Саудитски скиори 
дебютираха в 

китайската столица

дата белгийска фигу- 
ристка има и бронзов 
медал от Гран При на 
Италия 2021-а и е пе-
та от световния шам-
пионат през миналата 
година.

Белгийката успя да 
събере необходимите 
средства и пристигна 
в Пекин в отлично на-
строение. „Всичко тук 
е страхтно, благодаря 

на моя брат Йорик, 
който много ми помог-
на да съм тук сред вас. 
Той също е състезател 
по фигурно пързаля-
не, участвал е на две 
Олимпиади“, заяви при 
пристигането си в сто-
лицата на Китай Луна 
Хендрикс. На турнира 
в Пекин 2022 белгий-
ската фигуристка за-
върши на осмо място. 
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За 1 месец 2 лв.

За 3 месеца 6 лв.

За 6 месеца 12 лв.

За 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
София, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2022 г.
Каталожен № 381

Фестивал на 
цветята
Членове на 
етническата група и 
в Танхуа, автономна 
префектура Чусьон, 
провинция Юннан, 
започнаха своя 
ежегоден Фестивал 
на цветята. 
Събитието привлече 
местни жители и 
туристи, които се 
присъединиха към 
традиционните песни 
и танци на древната 
етническа култура.

Пролет в Чунцин
Великолепни магнолии цъфтят от двете страни на булевард “Юннан” в Чунцин. През 
пролетта този флорален коридор с обща дължина 11 км създава неповторима атмосфера  
и радва жителите на града с нежните си цветове.

итайските инже-
нерно-строите- 
лни специали-
сти поставиха 
ново световно 
рекордно пости-

жение. На 9 март мостът 
„Люджъдзян“ на магистра-
ла Юси – Чусьон в провин-
ция Юннан е пуснат в екс-
плоатация. Висящият ма-
гистрален мост, който е с 
една-единствена опора, по-
добрява световния рекорд 
със своите 780 метра осно-
вен отвор и 54 градуса на-
клон на въжетата в най-ви-
соката част.

Общата дължина на 
моста е 798 метра. Той е с 
четири платна и е двупо-
сочен. Проектираната му 
скорост е 100 км/ч. Двата 
края на моста се свързват с 

К

В

Уан Япин поздрави 
всички жени от 
космическата станция

Пуснат е в експлоатация 
рекордно дългият магистрален 
висящ мост „Люджъдзян“ 

индустрия за отглеждане на камелии
През ранната пролет пазарът за камелии в град Дзинхуа, 
провинция Джъдзян, отново е оживен. Отглеждането на 
камелии е традиционна индустрия, която носи приходи от 
над 200 милиона юана за района Учън, Дзинхуа. Тук площта 
на насажденията достига 733 хектара. 

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа

тунели. С пускането в екс-
плоатация на моста значи-
телно се подобрява пътната 
инфраструктура в региона, а 
времето за изминаване на 

разстоянието между двата 
бряга се съкращава. Мостът 
има много голямо значение 
за икономическото развитие 
на района.

тората жена тай-
конавт на Китай 
Уан Япин, коя-
то в момента е 
на шестмесечна 
мисия на борда 

на космическата станция, 
с видео съобщение за офи-
са на ООН в Женева поз-
драви всички жени по све-
та с Международния ден 
на жената.

„Скъпи дами, макар и 
да сме от различни нацио-
налности, етноси и профе-
сии, всяка една от нас със 
своите усилия прави све-
та по-жизнен, хармони-
чен и топъл. Бих искала 

да използвам тази възмож-
ност и да благодаря на вся-
ка жена за безкористната 
й всеотдайност. 

Също така бих иска-
ла всяка жена да избере 
най-ярките от звездите на 
нашето небе, което обича-
ме, за живота и кариера-
та си. Надявам се всички 
момичета, които мечтаят 
за космоса, един ден да се 
потопят в морето от звез-
ди“, каза тя.

Уан Япин, заедно с дру-
ги двама тайконавти започ-
наха шестмесечната си ми-
сия в космическата стан-
ция на 16 октомври 2021 г.


